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Predseda SAŠŠ

Milí naši členovia a priaznivci, dovoľte mi, aby som sa 
za uplynulé obdobie zo srdca poďakoval učiteľom za ich 
prácu so žiakmi v oblasti športu, organizátorom za 
realizáciu športových súťaží a podujatí. Nádherná 
oslava športu spojená s oceňovaním úspešných škôl, 
známa pod názvom Škola roka, bola tento rok v Detve. 
Kolektív okolo Yvety Unterfrancovej pripravila skvelé, 
oku ľahodiace podujatie. Bolo výnimočné svojou 
kultúrnou noblesou. 

Ešte raz všetkým, ktorí sa podieľali na organizácii, 
ďakujem a oceneným školám a športovcom blahoželám. 
Moje poďakovanie patrí aj všetkým zamestnancom 
sekretariátu SAŠŠ. Robia skvelú prácu. Na záver vám 
všetkým a celej našej organizácii želám všetko dobré! 

Individuálne projekty doteraz neviedli k uspokojivým 
riešeniam. Typickým príkladom kooperácie viacerých 
subjektov je napr. iniciatíva Slovenského zväzu ľadového 
hokeja. Spolupráca sa realizuje v Trenčianskom kraji. 
Cieľom je vytvoriť systém, ktorý môže byť príkladom pre 
celé Slovensko. Vstupujú do neho predstavitelia 
samosprávy, tréneri rôznych predstaviteľov športu, 
vzdelávacie inštitúcie, predstavitelia štátnej a verejnej 
správy, sponzori a iní. Medzi nich patrí aj naša 
organizácia - Slovenská asociácia športu na školách. 
Úsilie o zapojenie detí a mládeže sa len ťažko zaobíde bez 
nás. Práve našou cieľovou skupinou sú žiaci základných 
a stredných škôl. Vstupujeme teda do doby, keď 
spolupráca je povyšovaná nad individuálne záujmy 
jednotlivých zväzov. Máme spoločné problémy, všetko sa 
týka všetkých. Problémy môžeme vyriešiť len v 
kooperácii a diskusia prebieha aj formou konferencií. 
Hľadajú sa riešenia, navrhujú spoločné postupy. 

Milí priaznivci športu,
srdečne Vás pozdravujem. Rád by som na úvod 

upriamil pozornosť na aktuálne smerovanie slovenského 
športu. V súčasnej dobe vnímame snahu o spojenie 
celého spektra športových subjektov pri presadzovaní 
spoločných záujmov. Šport prestáva byť bojom o získanie 
individuálnych výhod. Ukazuje sa, že problém ako získať 
deti a mládež pre šport dokážeme vyriešiť len spoločným 
úsilím.

Slovenská asociácia športu na školách žije aj svojím 

vlastným životom. Od času, keď sme sa stali Národnou 
športovou organizáciou sa uskutočnil náš volebný snem. 
Po sneme som sa na jar tohto roku zúčastnil volebného 
zasadnutia ISF v Rio de Janeiro. Najvyšší predstaviteľ 
zostal síce staronový, ale na ostatných postoch došlo k 
pomerne rozsiahlym zmenám. Kandidáti na jednotlivé 
posty predstavovali svoje programy. Verím, že svoje 
sľuby budú aj plniť a vážnosť školského športu bude aj v 
celosvetovom meradle narastať. Slovenská republika v 
Riu de Janeiro podpísala dohodu o usporiadaní 
medzinárodných školských majstrovstiev na Slovensku v 
roku 2020. V súčasnosti pripravujeme všetko potrebné, 
aby sme túto športovú slávnosť aj úspešne zrealizovali.

Šport sa spája

Spolu tvoríme školský šport!

Prajeme Vám
 veselé Vianoce
a štastný nový rok!´
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Niet najmenších pochýb o tom, že k najvýznamnejším motivačným prvkom v systéme školských športových súťaží na 
Slovensku patrí celoštátna súťaž aktivity základných a stredných škôl pod názvom ŠKOLA ROKA.

Jej základy boli položené na I. celoštátnej olympiáde detí a mládeže KALOKAGATIA 1992 v Trnave, pod názvom 
„NAJAKTÍVNEJŠIA ŠKOLA“, ktorý je v podtitulku ŠKOLY ROKA dodnes. V prvých ročníkoch boli všetky školy 
zapojené v systéme školských športových súťaží hodnotené na diaľku na základe písomných hlásení a s prihliadnutím na 
výsledky školských majstrovstiev Slovenska - výkonnosť (bodované poradie na M SR). Zverejnenie konečného poradia 
v periodiku SAŠŠ však nebolo pre školy dostatočne motivujúce. Preto prišla SAŠŠ s iným formátom - pristúpilo sa k 
pozývaniu zástupcov najúspešnejších škôl na celoštátne vyhodnotenie do rôznych miest alebo obcí na Slovensku. Prvé 
vyhodnotenie za účasti najlepších oceňovaných škôl sa uskutočnilo v Bratislave za školský rok 2002/2003. 

Okrem oceňovaných na  slávnostné vyhodnotenie bývajú pravidelne prizývané významné osobnosti športu, 
predstavitelia partnerských inštitúcií, vzácni hostia a spoluorganizátori. Zároveň počas vyhodnotenia býva odštartovaná 
aj súťaž pre nový školský rok (NOVÉ kritériá na web stránke SAŠŠ). 

Celkové poradie škôl v štyroch kategóriách je určené po sčítaní bodov v troch pilieroch - účastníckom, výchovnom a 
výkonnostnom. V tom poslednom sa do bodového hodnotenia započítavala účasť a umiestnenie na Školských 
majstrovstvách Slovenska. 

Súčasťou slávnostného vyhodnotenia najaktívnejších škôl je aj ocenenie Športovca roka. 
Celoštátne vyhodnotenie ŠKOLY ROKA za školský rok 2017/2018 sa uskutočnilo  v Detve - 26.októbra 2018.

K naplneniu tejto neľahkej úlohy sa podujalo CVČ Trend 
v Detve, CVČ JUNIOR v Banskej Bystrici a mesto Detva. 
Organizáciu mala pod taktovkou riaditeľka CVČ Trend - 
Yveta Unterfrancová. Musíme uznať, že tohtoročná ŠKO-
LA ROKA bola dôkazom výbornej prípravy a precíznej 
práce, dôslednej réžie vyhlasovania  bez porušenia 
časového harmonogramu. 

 Vysoká profesionálna úroveň
každým rokom stúpa

„FOLKLÓRNE SLÁVNOSTI POD POĽANOU V DETVE“  

Účastníci „ŠKOLY ROKA“  vyjadrili srdečné blaho-
želanie Jankovi Zacharovi k jeho krásnemu životnému 
jubileu 90 rokov.

Celé vyhlasovanie sa nieslo v duchu  prezentácie 
ľudovej kultúry, ktorá má v Detve dlhoročnú tradíciu 
prostredníctvom každoročne organizovaných „Folklórnych 
slávností pod Poľanou)“. Folklór, ktorý v Detve uchováva-
jú, odovzdávajú a podporujú bol krásnou ukážkou pre 
všetkých hostí. Účinkujúci - deti a mladí ľudia predviedli 
skutočné umenie. Celý kultúrny program, ktorý sprevádzal 
vyhlasovanie výsledkov najaktívnejších škôl, sa tak  niesol 
v duchu ľudového folklóru.

Na úvod, po štátnej hymne, nastúpil na pódium a 
predviedol svoje umenie FS Podpoľanček pod vedením 
Danky Rusinovej, Mišky Matúškovej a Zuzky Mučkovej. 
Hodiny tréningu a práce sa odrazili na vystúpení  mladých 
zanietencov folklóru a hostia sa mohli kochať krásou 
ľudového tanca, spevu a v neposlednom rade tradičnými 
ľudovými krojmi.

 Po krátkom programe nasledovalo prvé oceňovanie. 
Oceňované boli základné školy do 300 žiakov, na ktoré už 
pozvaní hostia netrpezlivo čakali. Trofej, diplom, darčeko-
vú poukážku a suveníry pre víťazné školy odovzdávali 
predseda SAŠŠ Marian Majzlík, primátor mesta Detva Ján 
Šufliarsky a Peter Gacík z MŠVVaŠ SP. Menovaní páni sa 
pred samotným odovzdávaním prihovorili prítomným, 
privítali všetkých pozvaných hostí, zdôraznili dôležitosť 
pravidelného športovania u detí a mladých ľudí, poďakovali 
sa pedagógom za odvedenú prácu a zaželali veľa síl do tej 
ďalšej. Na umiestnení škôl majú nemalú mieru práve 
pedagógovia, ich práca, trpezlivosť a ochota venovať kus 
samých seba svojim žiakom. 

Prestávku medzi prvou ocenenou kategóriou a kategó-
riou ZŠ nad 300 žiakov a kategóriou SŠ dievčat vyplnilo 

Minuloročná slávnosť sa uskutočnila v Nových Zám-
koch, konkrétne ju realizovalo vedenie Základnej školy 
Nábrežná v Nových Zámkoch, sponzori a ďalší priaznivci 
školského športu. Podarilo sa im v skutku nádherné 
podujatie na vysokej úrovni a všetci sme boli v očakávaní, 
ako prebehne tohtoročná ŠKOLA ROKA.

Význam slávnostného oceňovania najkvalitnejších 
slovenských škôl v športe podčiarkla aj prítomnosť  celého 
radu vzácnych hostí, medzi ktorými bol predseda SAŠŠ 
Marian Majzlík, primátor Mesta Detva Ján Šufliarsky, 
zástupca MŠVVaŠ SR Peter Gacík, atašé ruského 
veľvyslanectva Nikita Griščenko, členovia predsedníctva 
Slovenskej asociácie športu na školách, sponzori a mnohí 
ďalší.

S mohutným potleskom prítomní privítali najmä skupinu 
vynikajúcich  slovenských  športovcov - olympijského 
víťaza Janka Zacharu, paralympijskú víťazku Veroniku 

Vadovičovú i majsterku Európy Evu Murkovú. 

Vzácni hostia
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Vďaka šikovnému a organizátormi dobre vypracova-
nému harmonogramu ŠKOLY ROKA mali hostia opäť 
možnosť vidieť ukážku ľudovej kultúry  prostredníctvom 
DFS Slniečko pod vedením Milky Zorvanovej. Mladí 
folkloristi svojim výkonom znovu potešili oko a sluch 
divákov, za čo boli ocenení patričným potleskom.

Oceneným základným školám nad 300 žiakov prišli 
odovzdať ocenenia za aktivitu, prácu a snahu riaditeľka 
CVČ - JUNIOR v Banskej Bystrici Katarína Bursová, 
riaditeľka CVČ - Trend v Detve Yveta Unterfrancová a atašé 
ruského veľvyslanectva Nikita Griščenko. V kategórii 
stredných škôl dievčat prišli vecné ceny odovzdať 
generálny sekretár SAŠŠ Andrea Ristová a členovia 
predsedníctva SAŠŠ  Milan Kundľa a Marek Mazan. 

sólové vystúpenie mladého huslistu Šimona Šufliarskeho s 
hudobným sprievodom  Andrei Ľalíkovej - riaditeľky ZUŠ 
Svetozára Stračinu v Detve. 

Posledná časť odovzdávania ocenení patrila kategórii 
stredných škôl chlapcov a kategórii Športovec roka.  
Odovzdania cien pre víťazov stredných škôl chlapcov sa 
ujali zástupca primátora mesta Detva Ladislav Bódi, 
predseda Komisie školstva a mládeže mesta Detva 
Slavomír Ciglán a zástupca za odbor školstva, kultúry a 
sociálnych vecí mesta Detva Anna Budáčová.

Športovec roka - už samotný názov kategórie hovorí o 
oceňovaní najlepších z najlepších. Odborná komisia, ktorá 
vyberala z množstva zaslaných návrhov ťažké rozhodo-
vanie. Treba podotknúť, že všetci nominovaní boli hodní 
tohto ocenenia. Česť odovzdať ceny víťazom v tejto kate-
górii dostal vzácni hostia - Veronika Vadovičová, naša zlatá 
paraolympijská strelkyňa a Janko Zachara, olympijský 
víťaz v boxe (Helsinky, 1952), ktorí  sa tradične zúčastňujú 

vyhodnocovaní súťaže ŠKOLA ROKA. Ako sami hovoria 
je pre nich česť podporiť mladú generáciu v športovaní a 
odovzdať im vlastné skúsenosti s dlhoročnej športovej 
kariéry. Dvojicu olympionikov pri odovzdávaní cien 
doplnila  Eva Murková - majsterka Európy v atletike (skok 
do diaľky). 

Slávnostné odovzdávanie cien ŠKOLY ROKA svojím 
dynamickým vystúpením uzavrela tanečná skupina Crazy 
rock pod vedením Gabriely Kuklišovej. Program mode-
roval a slávnosťou sprevádzal hostí  Julián Krull z CVČ 
JUNIOR Banská Bytsrica, ktorý mal pripravený pútavý a 
plynulý prejav. V kombinácii s príjemným a nevtieravým 
vystupovaním sme mali pocit, že úloha moderátora bola 
zverená do najpovolanejších rúk. 

Slová predsedu 
PaedDr. Marián Majzlík, PhD., predseda SAŠŠ 
„Ocenenie žiakov a najmä učiteľov možno chápať ako 

poklonu ľuďom, ktorých práca má nevyčísliteľnú spo-
ločenskú hodnotu. Učitelia totiž nepracujú, oni zapaľujú  a 
svietia na cestu života ľuďom, pri ktorých už dávno nestoja. 
Často nerozmýšľajú o tom, v akých podmienkach pracujú a 
čo za svoju prácu dostanú. A my môžeme vidieť výsledky ich 
snahy na súťažiach a pri slávnostných podujatiach, ako je 
napríklad aj ŠKOLA ROKA. Dovoľte mi, aby som osobne 
poďakoval za všetko, čo robia v prospech školského športu.

Čo sa týka samotného podujatia, považujem ho za veľmi 
vydarené a dobre zorganizované. Svojou účasťou nás 
potešili viaceré osobnosti športového a spoločenského 
života. Som veľmi rád, že sme mali možnosť spoločne 
osláviť úspechy našich škôl a ich žiakov.“

5. Súkromné gymnázium Železiarne Podbrezová

4. ŠG Trenčín

Športovec roka SŠ
Emma ZAPLETALOVÁ, SŠ ŠG Slančíkovej, Nitra

Základné školy do 300 žiakov

3. ZŠ Golianova 8, Banská Bystrica

2. SŠ ŠG Nitra
3. ŠG Košice

5. ZŠ Školská 2, Michalovce

5. Súkromné gymnázium Železiarne Podbrezová
Základné školy nad 300 žiakov

Stredné školy chlapci

5. ZŠ s MŠ Preseľany

2. ŠG Banská Bystrica

1. ZŠ s MŠ Svätý Peter

4. ZŠ Okružná 17, Michalovce

Stredné školy dievčatá

3. ŠG Jozefa Herdu Trnava

2. ZŠ s MŠ Červený Hrádok
1. ŠG Banská Bystrica

2. ZŠ Ing. O. Kožucha, Spišská Nová Ves

Nikol MAZÚCHOVÁ, ZŠ Hradná, Nová Zámky

1. ZŠ s MŠ Pionierska Brezno

3. ŠG Košice 

Petra ŠUNOVÁ, ZŠ Golianova 8, Banská Bystrica

Športovec roka ZŠ
Imrich RUMI, ZŠ s MŠ Svätý Peter

4. Gymnázium Poštová, Košice

1. SŠ ŠG Nitra

4. ŠG Trenčín

Mária REMEŇOVÁ, Sukr. Gym. Železiarne Podbrezová
Rastislav JELÍNEK, ŠG Košice
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  Stredné školy - chlapci - 107

Viaceré stredné školy sa v uvedenom zozname nachádzajú 
dva krát - v rôznych kategóriách - ŠG Košice (kategória ZŠ do 
300 žiakov a kategória SŠ chlapci) a ŠG Trenčín (kategória ZŠ 
do 300 žiakov a kategória SŠ dievčatá). Na základe 

Celkovo bolo v štyroch kategóriách hodnotených 433 škôl:
  ZŠ do 300 žiakov- 78
  ZŠ nad 300 žiakov - 148

  Stredné školy - dievčatá - 100

Zaujímavé čísla: 

„Škola roka“ je akýsi barometrom, ktorý ukazuje úsilie škôl 
a naplnenie cieľov školského športu. Získavanie detí pre 
pravidelné športovanie, vyhľadávanie talentov a práca s nimi 
aj to je výchova detí prostredníctvom športu a spájanie sa pre 
šport“.

Väčšina z hodnotených škôl sa zúčastnila školských 
majstrovstiev  Slovenska, viaceré dokonca niekoľko krát. 

konečného poradia boli najúspešnejší žiaci a žiačky stredných 
škôl ŠG Banská Bystrica a Súkromného gymnázia Železiarne 
Podbrezová, keďže sa obe školy umiestnili ako v kategórií SŠ 
dievčatá, tak aj v kategórii SŠ chlapci. 
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Vďaka šikovnému a organizátormi dobre vypracova-
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Čo sa týka samotného podujatia, považujem ho za veľmi 
vydarené a dobre zorganizované. Svojou účasťou nás 
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5. Súkromné gymnázium Železiarne Podbrezová

4. ŠG Trenčín

Športovec roka SŠ
Emma ZAPLETALOVÁ, SŠ ŠG Slančíkovej, Nitra

Základné školy do 300 žiakov

3. ZŠ Golianova 8, Banská Bystrica

2. SŠ ŠG Nitra
3. ŠG Košice

5. ZŠ Školská 2, Michalovce

5. Súkromné gymnázium Železiarne Podbrezová
Základné školy nad 300 žiakov

Stredné školy chlapci

5. ZŠ s MŠ Preseľany

2. ŠG Banská Bystrica

1. ZŠ s MŠ Svätý Peter

4. ZŠ Okružná 17, Michalovce

Stredné školy dievčatá

3. ŠG Jozefa Herdu Trnava

2. ZŠ s MŠ Červený Hrádok
1. ŠG Banská Bystrica

2. ZŠ Ing. O. Kožucha, Spišská Nová Ves

Nikol MAZÚCHOVÁ, ZŠ Hradná, Nová Zámky

1. ZŠ s MŠ Pionierska Brezno

3. ŠG Košice 

Petra ŠUNOVÁ, ZŠ Golianova 8, Banská Bystrica

Športovec roka ZŠ
Imrich RUMI, ZŠ s MŠ Svätý Peter

4. Gymnázium Poštová, Košice

1. SŠ ŠG Nitra

4. ŠG Trenčín

Mária REMEŇOVÁ, Sukr. Gym. Železiarne Podbrezová
Rastislav JELÍNEK, ŠG Košice
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  Stredné školy - chlapci - 107

Viaceré stredné školy sa v uvedenom zozname nachádzajú 
dva krát - v rôznych kategóriách - ŠG Košice (kategória ZŠ do 
300 žiakov a kategória SŠ chlapci) a ŠG Trenčín (kategória ZŠ 
do 300 žiakov a kategória SŠ dievčatá). Na základe 

Celkovo bolo v štyroch kategóriách hodnotených 433 škôl:
  ZŠ do 300 žiakov- 78
  ZŠ nad 300 žiakov - 148

  Stredné školy - dievčatá - 100

Zaujímavé čísla: 

„Škola roka“ je akýsi barometrom, ktorý ukazuje úsilie škôl 
a naplnenie cieľov školského športu. Získavanie detí pre 
pravidelné športovanie, vyhľadávanie talentov a práca s nimi 
aj to je výchova detí prostredníctvom športu a spájanie sa pre 
šport“.

Väčšina z hodnotených škôl sa zúčastnila školských 
majstrovstiev  Slovenska, viaceré dokonca niekoľko krát. 

konečného poradia boli najúspešnejší žiaci a žiačky stredných 
škôl ŠG Banská Bystrica a Súkromného gymnázia Železiarne 
Podbrezová, keďže sa obe školy umiestnili ako v kategórií SŠ 
dievčatá, tak aj v kategórii SŠ chlapci. 
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...sa pripravuje s tradičnou precíznosťou tak, aby bola 
skutočným vyvrcholením nielen súťažnej pyramídy 

(školské majstrovstvá Slovenska), ale aj olympijského 
snaženia mládeže Slovenska. Okrem športových sa opäť 
ráta s kultúrnymi  súťažami i dodržiavaním FAIR PLAY 

zásad, ktoré budú rozhodcovia a organizátori oceňovať 
Zelenou kartou fair play. 

Budúcnosť spoločných stretnutí tak vidíme optimisticky.  

Po úspešnom turnaji vo florbale medzi Českom a 
Slovenskom aj v roku 2019 sa stretnú naše najlepšie 
kolektívy, aby si zmerali sily so svojimi rovesníkmi z 
Česka. Tentokrát bude hostiteľom Uherský Brod.

GAUDEAMUS IGITUR...

Program medzinárodných majstrovstiev  ISF je aj v 
tomto školskom roku bohatý.  Účasť slovenskej školskej 
reprezentácie na týchto  podujatiach  je však limitovaná 
predovšetkým finančnými možnosťami. Stále platí 
napríklad zásada, že naše výpravy nepocestujú mimo 

Európy.  Treba v tejto súvislosti, upozorniť, že SAŠŠ nie je 
so svojimi úspornými opatreniami sama. Podobným 
spôsobom  postupujú aj organizácie Školského športu z 
oveľa bohatších krajín. Predpokladá sa však, že veľká časť 

športového programu ISF bude za účasti slovenských 
výprav. 

Medzinárodná spolupráca

Stredoškolská olympiáda vyvrcholí 9.-10.mája 2019 v 
Trnave.

Sieň slávy
Projekt pod názvom SIEŇ SLÁVY slovenských 

telocvikárov a osobností rozvoja školského športu sa 
každoročne zaplní o veľké mená. Aj školskom roku 
2018/2019 očakávame, že - do virtuálnej siene - budú 
zaradené osobnosti, ktoré sa významným spôsobom 
zapísali  do histórie slovenského  školského športu. 

Medzinárodné školské 
majstrovstvá ISF

Bohatý školský rok 2018/2019

Cieľom stále zostáva predovšetkým ZVÝŠIŤ  POČET  ŠPORTUJÚCICH DETÍ!

So začiatkom školského roka prichádzajú nové plány, program, nové vízie. Svojim spôsobom je každý výnimočný a 
niečím iný. Aj tento školský rok odštartoval v duchu rozvoja školského športu. Začnú sa prípravy medzinárodných 
školských majstrovstiev ISF v cezpoľnom behu 2020, ktoré dostala SAŠŠ pridelené ISF. Na programe budú aj 
olympijské dominanty Zimná Kalokagatia a Gaudeamus Igitur, ale aj pokračovanie Veľkého olympijského kvízu.  
Školské športové súťaže sa obohatili o projekt Slovenského atletického zväzu „Hľadáme nových olympionikov“, ktorý 
sme zaradili k atletike ZŠ. Budeme hrať hokejbal, ktorý sa chce predstaviť na školách, ale aj rozvýjať dobre rozbehnuté 
súťaže vo futsale i vybíjanej najmladších žiakov ZŠ. 
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Odštartovali sme crossom...

3. BEKE Ema (Gymnázium Pankúchova Bratislava) 
9:39

Medzi diváckou kulisou sme zaznamenali aj  predsedu 
KK SAŠŠ v Bratislave Vladimíra Černušáka, reprezen-
tačných trénerov atletiky Marcela Lopuchovského, či 
Pavla Kováča, ktorých zaujímala určite výkonnosť našich 
školských športovcov. Boli sme svedkami naozaj zaují-
mavých súbojov. Počasie si síce robilo takpovediac,  čo 
chcelo (od dažďa po sneženie a vietor), ale nakoniec nás 
milo prekvapilo aj slniečko a mohlo sa pretekať.  

V kategórii chlapcov sa na stupeň víťazov postavili:
1. GRAJCARÍK Tomáš (ZŠ Nové Mesto nad Váhom)  

9:25

Vytýčenie bežeckých tratí naplánovali organizátori do 
krásneho prírodného prostredia. 

Pretekári sa za to všetko odvďačili dobrými a bojovnými 
výkonmi. 

Prvé vybehli na dva kilometre dlhú trať dievčatá zo 
základných škôl. Osem víťazných družstiev zo slovenských 
krajov a najúspešnejší jednotlivci (v krajskom kole 
zvíťazili, no neboli členmi postupujúcich družstiev) 
sľubovali skvelý súboj. Úvodná kolízia a pády pri štarte 
nakoniec nezabránili tomu, aby sme videli naozaj pekné 
výkony. Po titul majsterky Slovenska si dobehla Margarét-
ka Vráblová, ktorá zvíťazila suverénnym výkonom, s 
náskokom 38s. Nešťastný pád minuloročnej majsterky 
Slovenska, mladunkej Betky Gargulákovej jej spôsobil 

problémy a odsunul ju v tomto roku na konečné piate 
miesto. Jej narastajúca výkonnosť jej však predpovedá 
veľmi sľubnú športovú kariéru.

1. VRÁBLOVÁ Margaréta (Súkromná ZŠ Nová 
Dubnica) 9:00

2. LIZÁK Filip (ZŠ J. Matúšku Dolný Kubín) 9:26

Popredné umiestnenia v kategórii stredoškoláčok si 
vybojovali dievčatá, ktoré nám nie sú neznáme. Zuzka 
Remeňová tu zastúpila aj svoju zranenú dvojičku Majku, 
ktorá sa M SR nemohla zúčastniť. Dievčatá patria medzi 
popredné pretekárky na dlhých tratiach nie len v cezpoľnom 

2. MESÁROŠOVÁ Martina (ZŠ M. Kukučína Dolný 
Kubín) 9:38

Za dievčatami vybiehali na 4km dlhú trať chlapci zo 
základných škôl. Svoju výbornú formu  v tejto vekovej 
kategórii potvrdil Tomáš Grajcarík. Aj napriek pádu v 
cieľovej rovinke dokázal zvíťaziť, za ním dobiehali do cieľa 
postupne ostatní chlapci.

Tím okolo Romana Králika pracoval - ako sme už na to 
na Liptove zvyknutí - ako hodinky. Prezentáciou začínajúc, 
cez športovo-technickú časť,  až po záverečné oceňovanie 
najlepších. 

Ešte predtým sa však uskutočnilo slávnostné otvorenie, 
na ktorom hostí a najmä priamych aktérov privítal riaditeľ 
pretekov Roman Králik. Preteky otvorila Andrea Ristová 
(generálny sekretár SAŠŠ), ktorá zdôraznila, že práve v 
disciplíne cezpoľný beh sa v roku 2020 na Slovensku 
stretnú najlepší športovci zo sveta, pretože SAŠŠ boli 
medzinárodnou organizáciou školského športu ISF pri-
delené Medzinárodné školské majstrovstvá v cezpoľnom 
behu. Veľa úspechov zaželal pretekárom aj Milan Lauren-
čík, reprezentačný tréner SAZ v kategórii (U18).

Na stupeň víťazov sa nakoniec postavili dievčatá v 
poradí:

3. BREJČÁK Pavol (Gymnázium Spojenej školy 
Poprad)  9:26

Stalo sa už tradíciou, že školský rok na Slovensku otvára 
cezpoľný beh. Nebolo tomu inak ani tentoraz, keď po 
okresných a krajských kolách zavítali tí najlepší krosári do 
prostredia Žiarskej doliny, ktorá je situovaná na južnej 
strane Západných Tatier. 
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krásneho prírodného prostredia. 

Pretekári sa za to všetko odvďačili dobrými a bojovnými 
výkonmi. 

Prvé vybehli na dva kilometre dlhú trať dievčatá zo 
základných škôl. Osem víťazných družstiev zo slovenských 
krajov a najúspešnejší jednotlivci (v krajskom kole 
zvíťazili, no neboli členmi postupujúcich družstiev) 
sľubovali skvelý súboj. Úvodná kolízia a pády pri štarte 
nakoniec nezabránili tomu, aby sme videli naozaj pekné 
výkony. Po titul majsterky Slovenska si dobehla Margarét-
ka Vráblová, ktorá zvíťazila suverénnym výkonom, s 
náskokom 38s. Nešťastný pád minuloročnej majsterky 
Slovenska, mladunkej Betky Gargulákovej jej spôsobil 

problémy a odsunul ju v tomto roku na konečné piate 
miesto. Jej narastajúca výkonnosť jej však predpovedá 
veľmi sľubnú športovú kariéru.

1. VRÁBLOVÁ Margaréta (Súkromná ZŠ Nová 
Dubnica) 9:00

2. LIZÁK Filip (ZŠ J. Matúšku Dolný Kubín) 9:26

Popredné umiestnenia v kategórii stredoškoláčok si 
vybojovali dievčatá, ktoré nám nie sú neznáme. Zuzka 
Remeňová tu zastúpila aj svoju zranenú dvojičku Majku, 
ktorá sa M SR nemohla zúčastniť. Dievčatá patria medzi 
popredné pretekárky na dlhých tratiach nie len v cezpoľnom 

2. MESÁROŠOVÁ Martina (ZŠ M. Kukučína Dolný 
Kubín) 9:38

Za dievčatami vybiehali na 4km dlhú trať chlapci zo 
základných škôl. Svoju výbornú formu  v tejto vekovej 
kategórii potvrdil Tomáš Grajcarík. Aj napriek pádu v 
cieľovej rovinke dokázal zvíťaziť, za ním dobiehali do cieľa 
postupne ostatní chlapci.

Tím okolo Romana Králika pracoval - ako sme už na to 
na Liptove zvyknutí - ako hodinky. Prezentáciou začínajúc, 
cez športovo-technickú časť,  až po záverečné oceňovanie 
najlepších. 

Ešte predtým sa však uskutočnilo slávnostné otvorenie, 
na ktorom hostí a najmä priamych aktérov privítal riaditeľ 
pretekov Roman Králik. Preteky otvorila Andrea Ristová 
(generálny sekretár SAŠŠ), ktorá zdôraznila, že práve v 
disciplíne cezpoľný beh sa v roku 2020 na Slovensku 
stretnú najlepší športovci zo sveta, pretože SAŠŠ boli 
medzinárodnou organizáciou školského športu ISF pri-
delené Medzinárodné školské majstrovstvá v cezpoľnom 
behu. Veľa úspechov zaželal pretekárom aj Milan Lauren-
čík, reprezentačný tréner SAZ v kategórii (U18).

Na stupeň víťazov sa nakoniec postavili dievčatá v 
poradí:

3. BREJČÁK Pavol (Gymnázium Spojenej školy 
Poprad)  9:26

Stalo sa už tradíciou, že školský rok na Slovensku otvára 
cezpoľný beh. Nebolo tomu inak ani tentoraz, keď po 
okresných a krajských kolách zavítali tí najlepší krosári do 
prostredia Žiarskej doliny, ktorá je situovaná na južnej 
strane Západných Tatier. 
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POVEDALI: Miroslav Božík, učiteľ ZŠ Brezová pod Bradlom:

Roman Snopko, učiteľ SSG Železiarne Podbrezová

Čo sa týka trate, tak by som chcel poznamenať, že asi 
nebolo celkom šťastné riešenie dať dievčatám ZŠ štart na 
úzkej a nespevnenej ceste a ešte aj dole kopcom. Po štarte v 
tlačenici a snahe vybojovať si dobré východiskové miesto 
spadli asi tri dievčatá. Dokonca aj moja pretekárka spadla 
a už som si myslel ,že je po nádejach a celoročnom úsilí. No 
našťastie všetky dievčatá, ktoré boli na zemi to zvládli a 
dobehli do cieľa.“

Pavel Kováč, reprezentačný tréner SAZ behov mimo 
dráhu:

„V takmer každej kategórii na stupňoch víťazov nechýbali 
reprezentanti SVK v atletike, jedine u dievčat ZŠ obsadili 
stupeň víťazov triatlonistky. Školské Majstrovstvá SR  dali 
možnosť vyniknúť talentovaným jedincom, v niektorých 
prípadoch aj z iných športov ako atletika, konkrétne triatlonu. 
Šampionát ukázal, že máme na Slovensku niekoľko nádej-
ných bežcov a je len na nás tréneroch,  športových kluboch, 
športových školách udržať týchto sľubne sa ukazujúcich 
športovcov pri športe, vytvoriť im adekvátne podmienky, aby 
o dva roky, keď bude Slovensko hostiť Majstrovstvá sveta v 
cezpoľnom behu ISF (International School sport federation, 
http://www.isfsports.org/cross-country) naplnili svoje 
predpoklady, ambície a  mohli úspešne reprezentovať 
Slovensko a slovenský šport aj na medzinárodných 
podujatiach. Celkovo šampionát hodnotím pozitívne, jednak 
po organizačnej stránke, výber usporiadateľa,  zaujímavý 
profil tratí, keď nechýbal náročný kopcovitý terén, rovnako aj 
miery zbeh. Rozmočený podklad, prírodné nástrahy, dodali 
pretekom skutočnú krosovú atmosféru.“   

„Na školské majstrovstvá sme sa prebojovali s 
dievčatami v histórii našej školy po prvýkrát a hneď sa nám 
podarilo získať titul v súťaži družstiev. Preteky boli 
organizačne zabezpečené a zorganizované výborne, 
počasie ktoré sme mali nám to našťastie nepokazilo. 

„Organizácia Školských M SR v cezpoľnom behu bola 
dobre pripravená, organizátor urobil dobrú prácu. Preteky 
boli v krásnom prostredí, mali dobrý priebeh a spád, 
stravovanie, vyhlasovanie výsledkov, všetko na jednom 
mieste... osobne by som vytkol  extrémne náročnú trať, 
záver v cieľovej rovinke bol šmykľavý. Úroveň pretekárov, 
ak ich prirovnávam k medzinárodnej konkurencii  je žiaľ 
žalostná, bežecké atletické disciplíny vrátane cezpoľného 

Vstup do nového ročníka  školských športových súťaží 
sa vydaril. Poďakovanie patrí všetkým, ktorí sa o to pričinili  
- Okresnému klubu SAŠŠ a CVČ v Liptovskom Mikuláši, 
ale aj pedagógom a trénerom, ktorí sa pravidelne venujú 

svojim žiakom a vedú ich cestou športu, s cieľom ukázať im 
dôležitosť pohybu a pohybových aktivít. 

1. KOPIAR Jakub (Gymnázium Malacky) 17:54 

Čo povedať na záver?

Rozdalo sa 24 medailí - polovicu z nich si rozdelili 
jednotlivci, zvyšná časť prislúchala družstvám.  Dva tucty 
kovov bolo rozdelených do šiestich krajov, keď Košickému 
a Nitrianskemu neušlo nič. 

2. ZAVADSKÁ Alexandra (Gymnázium Hlinská Žilina) 
10:01

3.ONDROVIČ Marek (Gymnázium Malacky) 18:39
Tentokrát to gymnazisti z Malaciek všetkým ukázali a 

suverénnym spôsobom si vybojovali titul slovenských 
šampiónov aj v kategórii družstiev.

2.OBERGIES Boris (Gym. A. Sládkoviča Banská 
Bystrica) 18:17Poradie v kategórii žiačok stredných škôl:

1. DÚŠKOVÁ Elena (Gymnázuma Matky Alexie v 
Bratislave) 9:40. 

behu, ale ako naše mladé reprezentantky hlavne v biatlone. 
S prehľadom a dominanciou dobehla však do cieľa ako 
majsterka Slovenska  DUŠKOVÁ Elena.

3. REMEŇOVÁ Zuzana (SG Železiarne Podbrezová) 
10:17

Chlapci si poradie na prvých troch miestach medzi 
jednotlivcami po zdolaní 5 kilometrovej trati nakoniec 

rozdelili nasledovne:

Vyvrcholením  súťažného dňa  bol  súboj chlapcov 
stredných škôl. Od začiatku sa odvážne za víťazstvom 
rozbehol Jakub Kopiar, ktorého prenasledovala dvojica 

Obergries a Ondrovič.  V druhom, záverečnom okruhu, 
Kopiar svoj náskok postupne mierne zvyšoval a s 
prehľadom zvíťazil pred Obergriesom a svojím spolužia-
kom Ondrovičom.
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3. Gymnázium spojenej školy Poprad 

8. Šport. Gymnázium J. Herdu Trnava 

3.  Gymnázium Kukučínova Poprad 

7.  Gymnázium Párovská Nitra 

2.  ŠG Banská Bystrica 

5. ZŠ Brezová pod Bradlom 
4.  Gymnázium M. M. Hodžu Liptovský Mikuláš 

5. Gymnázium Golianova Nitra 

2. ZŠ I. B. Zocha Revúca 

Stredné školy - dievčatá
1. ZŠ Brezová pod Bradlom 

8. ZŠ Školská Holíč 

1. Gym. Matky Alexie Bratislava 

3. ŠG Banská Bystrica 

6. ZŠ - Park Angelium Košice 
7. Spojená škola Lendak

3. SG Železiarne Podbrezová 

6. Gymnázium Spišská Nová Ves 

5.  ŠG Trenčín 
4. ZŠ kpt. J. Nálepku Stupava 

Základné školy - dievčatá

6. ZŠ M. Korvína Kolárovo 

2. ZŠ Brezová Piešťany 

7. ZŠ Považská Košice 

1. ZŠ Klačno Ružomberok 

2. SŠ Rosinská cesta Žilina 

5. Stredná zdravotnícka škola Poprad 

7. ŠG Trenčín 

4. Gymnázium J. L. Šuleka Komárno 4. ZŠ J. Matúšku Dolný Kubín 

Základné školy - chlapci Stredné školy - chlapci
1. Gymnázium Malacky 

6.  TA Spišská Nová Ves 

8.  Obchodná akadémia Veľký Meder 

Vladimír Černušák, predseda KK SAŠŠ v Bratislave

Organizátori museli vynaložiť veľa úsilia deň pred 
pretekmi. Daždivé počasie im robilo starosti, ale nakoniec 
všetko dobre dopadlo a celý šampionát bol zorganizovaný 
veľmi dobre.“ 

Elena Dušková, pretekárka - majsterka Slovenska - 
Gymnázium Matky Alexie Bratislava

„Vôbec som netušila ako tieto preteky budú prebiehať a 
ako to dopadne lebo pri cezpoľnom behu človek nikdy nevie. 
Štartovné pole bolo plné šikovných dievčat a trať vyzerala 
byť veľmi náročná. Ani počasie nebolo úplne ideálne. Ráno 
pršalo takže bolo mokro a šmýkalo sa, našťastie tesne pred 
naším štartom sa však obloha vyjasnila a vykuklo slniečko, 
vietor nás však sprevádzal po celý čas. Trať mala len 2,5 
kilometra, čo je na cezpoľný beh trocha krátke takže sa už od 
začiatku bežalo veľmi rýchlo. Najprv sa mi zdalo, že 
súperky nasadili privysoké tempo, ale snažila som sa ich 
držať a na začiatku si čo najviac šetriť sily lebo som vedela, 
že čo chvíľu príde strmé stúpanie po šmykľavom blatovom 
kopci. Pri výbehoch do kopca si veľmi neverím, bála som sa, 
že mi dôjdu sily a ostatné dievčatá ma predbehnú. Stal sa 
však presný opak. V prvej polovici kopca som mala ešte dosť 
nervy  lebo predná štvorica sme sa držali tesne pri sebe, no 
potom prvej došli sily a čím vyššie sme stúpali, tým som sa 
začala dievčatám viac vzďaľovať a moje sebavedomie 
rástlo. Keď sme sa dostali na vrchol mala som už celkom 
veľký náskok. Teraz už nasledovala len kamenistá časť a 
konečný zbeh lúkou do cieľa. Nemyslela som, že ma už 
niekto dobehne, keďže dievčatá na kopci na mňa dosť 
stratili a tak som už len bežala opatrne a dávala som si 
pozor, aby som sa nezranila. Výsledok prekvapil aj mňa 
samú, nečakala som až taký veľký náskok. Prekvapili ma aj 

dievčatá z môjho tímu, ktoré obidve podali veľmi dobré 
výkony a spoločne sme sa dokázali ako družstvo umiestniť 
na 1.mieste. Na to, že ani jedna z nich nie je bežkyňa - jedna 
je plavkyňa a druhá futbalistka - som na nich naozaj hrdá.  
Takže veľmi milo som prekvapila samú seba, lebo pri 
cezpoľnom behu sú výsledky naozaj nepredvídateľné a 
keďže som cestovala rovno z Tatier zo sústredenia, bola som 
ešte stále trochu unavená.  Po behu nás už čakal výborný 
teplý obed, za čo musím organizátorov veľmi pochváliť. Aj 
načasovanie vyhlásenia bolo super, celá akcia prebiehala 
bez zbytočných prestojov. Keby mi niekto na začiatku dňa a 
pri pohľade na konkurenciu povedal, že to dopadne takto, 
nebola by som mu verila, ale som rada, že to tak dopadlo a 
bolo to super. 

„V regióne Liptova som sa zúčastnil školských M-SR v 
cezpoľnom behu ZŠ a SŠ tretíkrát. Dvakrát ako účastník 
pretekov so svojimi žiakmi a teraz ako divák a zástupca 
Krajského klubu SAŠŠ v Bratislavskom kraji. Pri ceste 
vlakom z Bratislavy sme si želali, aby pretekárom nepršalo 
a nebola zima. Aké bolo naše prekvapenie, keď sme 
vystúpili z autobusu. Privítalo nás krásne slnečné počasie. 
Pri prehliadke trate počas pretekov prvej kategórie - 
žiačok som držal palce všetkým účastníkom. Bola náročná 
a všetci museli vynaložiť maximum svojich síl. Nielen 
fyzických, ale aj psychických. Po dobehnutí poslednej 
kategórie - žiaci stredných škôl, som mal veľkú radosť z 
úspechov pretekárov z Bratislavského kraja. Dvojnásobné 
víťazstvo medzi žiakmi stredných škôl. Dievčatá z 
Gymnázia M. Alexie, Bratislava a chlapci z Gymnázia, 
ul.1.mája, Malacky. Nielen v súťaži jednotlivcov, ale v 
súťaži družstiev. 

Ešte raz ďakujeme všetkým organizátorom, ktorí 
vytvorili príjemnú a pokojnú atmosféru pretekov.“

behu sú na dne.  Minulý rok biatlonistky Majka a Zuzka 
Remeňové skončili na prvých dvoch miestach... a to nie sú 
atlétky. Aj keď biatlon je disciplína vytrvalostná a 
dominantný je tam beh na lyžiach, nie beh vytrvalostný. V 
tomto roku, ak by si Mária nešťastne nezlomila nos 
(nemohla sa pretekov zúčastniť), určite predbehne Zuzku 
ako vždy doteraz, tak by boli obidve naše pretekárky v prvej 
štvorke. Tým pádom by inak dopadla aj súťaž škôl.  Niekde 
sa nám tu stratili športové gymnáziá, alebo sa mýlim? 
Prajem veľa šťastia v príprave a organizácii ďalších 
školských súťaží a pretekov.“
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Čo sa týka trate, tak by som chcel poznamenať, že asi 
nebolo celkom šťastné riešenie dať dievčatám ZŠ štart na 
úzkej a nespevnenej ceste a ešte aj dole kopcom. Po štarte v 
tlačenici a snahe vybojovať si dobré východiskové miesto 
spadli asi tri dievčatá. Dokonca aj moja pretekárka spadla 
a už som si myslel ,že je po nádejach a celoročnom úsilí. No 
našťastie všetky dievčatá, ktoré boli na zemi to zvládli a 
dobehli do cieľa.“

Pavel Kováč, reprezentačný tréner SAZ behov mimo 
dráhu:

„V takmer každej kategórii na stupňoch víťazov nechýbali 
reprezentanti SVK v atletike, jedine u dievčat ZŠ obsadili 
stupeň víťazov triatlonistky. Školské Majstrovstvá SR  dali 
možnosť vyniknúť talentovaným jedincom, v niektorých 
prípadoch aj z iných športov ako atletika, konkrétne triatlonu. 
Šampionát ukázal, že máme na Slovensku niekoľko nádej-
ných bežcov a je len na nás tréneroch,  športových kluboch, 
športových školách udržať týchto sľubne sa ukazujúcich 
športovcov pri športe, vytvoriť im adekvátne podmienky, aby 
o dva roky, keď bude Slovensko hostiť Majstrovstvá sveta v 
cezpoľnom behu ISF (International School sport federation, 
http://www.isfsports.org/cross-country) naplnili svoje 
predpoklady, ambície a  mohli úspešne reprezentovať 
Slovensko a slovenský šport aj na medzinárodných 
podujatiach. Celkovo šampionát hodnotím pozitívne, jednak 
po organizačnej stránke, výber usporiadateľa,  zaujímavý 
profil tratí, keď nechýbal náročný kopcovitý terén, rovnako aj 
miery zbeh. Rozmočený podklad, prírodné nástrahy, dodali 
pretekom skutočnú krosovú atmosféru.“   

„Na školské majstrovstvá sme sa prebojovali s 
dievčatami v histórii našej školy po prvýkrát a hneď sa nám 
podarilo získať titul v súťaži družstiev. Preteky boli 
organizačne zabezpečené a zorganizované výborne, 
počasie ktoré sme mali nám to našťastie nepokazilo. 

„Organizácia Školských M SR v cezpoľnom behu bola 
dobre pripravená, organizátor urobil dobrú prácu. Preteky 
boli v krásnom prostredí, mali dobrý priebeh a spád, 
stravovanie, vyhlasovanie výsledkov, všetko na jednom 
mieste... osobne by som vytkol  extrémne náročnú trať, 
záver v cieľovej rovinke bol šmykľavý. Úroveň pretekárov, 
ak ich prirovnávam k medzinárodnej konkurencii  je žiaľ 
žalostná, bežecké atletické disciplíny vrátane cezpoľného 

Vstup do nového ročníka  školských športových súťaží 
sa vydaril. Poďakovanie patrí všetkým, ktorí sa o to pričinili  
- Okresnému klubu SAŠŠ a CVČ v Liptovskom Mikuláši, 
ale aj pedagógom a trénerom, ktorí sa pravidelne venujú 

svojim žiakom a vedú ich cestou športu, s cieľom ukázať im 
dôležitosť pohybu a pohybových aktivít. 

1. KOPIAR Jakub (Gymnázium Malacky) 17:54 

Čo povedať na záver?

Rozdalo sa 24 medailí - polovicu z nich si rozdelili 
jednotlivci, zvyšná časť prislúchala družstvám.  Dva tucty 
kovov bolo rozdelených do šiestich krajov, keď Košickému 
a Nitrianskemu neušlo nič. 

2. ZAVADSKÁ Alexandra (Gymnázium Hlinská Žilina) 
10:01

3.ONDROVIČ Marek (Gymnázium Malacky) 18:39
Tentokrát to gymnazisti z Malaciek všetkým ukázali a 

suverénnym spôsobom si vybojovali titul slovenských 
šampiónov aj v kategórii družstiev.

2.OBERGIES Boris (Gym. A. Sládkoviča Banská 
Bystrica) 18:17Poradie v kategórii žiačok stredných škôl:

1. DÚŠKOVÁ Elena (Gymnázuma Matky Alexie v 
Bratislave) 9:40. 

behu, ale ako naše mladé reprezentantky hlavne v biatlone. 
S prehľadom a dominanciou dobehla však do cieľa ako 
majsterka Slovenska  DUŠKOVÁ Elena.

3. REMEŇOVÁ Zuzana (SG Železiarne Podbrezová) 
10:17

Chlapci si poradie na prvých troch miestach medzi 
jednotlivcami po zdolaní 5 kilometrovej trati nakoniec 

rozdelili nasledovne:

Vyvrcholením  súťažného dňa  bol  súboj chlapcov 
stredných škôl. Od začiatku sa odvážne za víťazstvom 
rozbehol Jakub Kopiar, ktorého prenasledovala dvojica 

Obergries a Ondrovič.  V druhom, záverečnom okruhu, 
Kopiar svoj náskok postupne mierne zvyšoval a s 
prehľadom zvíťazil pred Obergriesom a svojím spolužia-
kom Ondrovičom.
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behu sú na dne.  Minulý rok biatlonistky Majka a Zuzka 
Remeňové skončili na prvých dvoch miestach... a to nie sú 
atlétky. Aj keď biatlon je disciplína vytrvalostná a 
dominantný je tam beh na lyžiach, nie beh vytrvalostný. V 
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Prajem veľa šťastia v príprave a organizácii ďalších 
školských súťaží a pretekov.“
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Z DOMÁCICH ŠAMPIONÁTOVZ DOMÁCICH ŠAMPIONÁTOV

V školskom roku 2015-2016 sme ako NOVINKU v školských športových súťažiach predstavili  vybíjanú pre 
najmladších žiakov základných škôl. 

V tomto období vrcholí jeho štvrtý ročník. Teší nás, že z rok na rok si nachádza viac priaznivcom medzi chlapcami i 
dievčatami.

V dňoch 11.-12. decembra vyvrcholí tento projekt v Trnave celoštátnym kolom. (Reportáž z celoštátneho finále Vám 
prinesieme v nasledujúcom čísle).

Prinášame fotogalériu z okresných i krajských kôl.

Projekt, na ktorý sme pyšní

NAŠI V ZAHRANIČÍNAŠI V ZAHRANIČÍ

„Moje dojmy z edukačných hier v Grécku sú veľmi 
pozitívne. Som rád, že som sa ich mohol zúčastniť a 
spoznať veľa nových priateľov. Najviac ma zaujali 
historické pamiatky v Aténach a Olympia. Môj najsilnejší 
zážitok bol asi keď sme sa išli pozrieť na vodopád, ktorý 
bol nadherný a hlavne cesta naspäť k autobusu na korbe 
auta. Rád by som si to zopakoval.“

Alica Surová

„Moje dojmy z hier sú v celku veľmi dobré. Našli sme si 
veľa priateľov,zdokonalili sa v angličtine(alebo aj iných 
jazykoch), dozvedeli sa nové veci a zažili nezabudnuteľný 
výlet do Grécka. Som veľmi šťastná, že som mohla stretnúŤ 
úžasných ľudí.“

Denisa ČerešňákováAdam Tonka

„Moje pocity sú veľmi dobré, zo začiatku som bola taká 
zvedavá a prekvapená zo všetkého. Potom som sa do toho 
nejak dostala  Najhoršie pre mňa bolo postaviť sa pred plnú 
sálu ľudí a rozprávať. No nakoniec sme to všetko super 
zvládli. Čo sa mi veľmi páčilo bolo grécke jedlo, more a 
všetky pamiatky, pri ktorých sme boli. Bolo to super, máme 
skvelé zážitky . Ďakujem!“

Robo Korpa

 „Toto podujatie, som si neskutočne užil a som rád, že 
som sa ho mohol zúčastniť.  Dozvedel som sa veľa nových 
informácií, veľa nových neopakovateľných zážitkov a 
hlavne, získal nových kamarátov, nielen zo Slovenska, ale 
aj z celého sveta. Bola to fantastická skúsenosť a dúfam, 
že sa Slovensko zapojí do viacerých takýchto podujatí, aby 
aj iní dobrí športovci sa zúčastnili podobnej akcie.“

Návrat na Edukačné Hry - GRÉCKO - 18.-24.4.2018
10 členná výprava Slovenska sa zúčastnila Svetových edukačných hier v Grécku.  V názve tohto podujatia sú 

síce hry, ale  podstata tejto ,,akcie“ je vo vzdelávaní a o olympizme. Zástupcovia niekoľkých krajín strávili 
spoločne dva nádherné dni v starovekej Olympii a tri dni v Aténach. A ako to celé vnímali naši školskí aktéri? 
Opýtali sme sa.

Ako prvú z kvalifikácii o postup na medzinárodné školské 
športové majstrovstvá ISF sme v aktuálnom školskom roku 
organizovali kvalifikáciu o postup na Medzinárodné 
školské majstrovstvá ISF v orientačnom behu. V roku 
2019 sa uskutočnia v Estónsku. Pod organizátorskú taktovku 
sa tentokrát pričinili členovia z Klubu orientačného behu 
Martin. Súťaž sa uskutočnila 30.9.2018 v Mošovciach v 
Turčianskej kotline.

O zhodnotenie pretekov sme požiadali Martina Václa-
víka, ktorý mal pod palcom celú prípravu.

„Oproti predchádzajúcej kvalifikácii (október 2016) sa 
pretekov zúčastnil dvojnásobný počet pretekárov (76 namiesto 
40 v roku 2016). Tento nárast záujmu je spôsobený aj 
predchádzajúcimi výbornými výsledkami orientačných bežcov 
na školských svetových šampionátoch (naposledy Taliansko 
2017: 1 x zlato, 1 x striebro, 3 x bronz).  Regionálne zastúpenie 
školských družstiev kopírovalo rozloženie členskej základne 
Slovenského zväzu orientačných športov, keď najpočetnejšia 

účasť bola z Bratislavy, Pezinka a Košíc. Pozornosť si zaslúžia 
chlapci z obce Červený Hrádok (okr. Zlaté Moravce), ktorí sa 
v štartovnom poli nestratili napriek tomu, že nikto z nich nie je 
registrovaným pretekárom. Družstvá z tejto školy sa však 
pravidelne zapájajú do školských športových súťaží v 
orientačnom behu a na Majstrovstvách Slovenska už 
niekoľkokrát dosiahli na medailu“. 

Preteky pripravili organizátori z Klubu orientačného 
behu Martin v Podhorí Veľkej Fatry. Samotnú atmosféru 
umocnilo nádherné slnečné počasie. Pretekári štartovali 
intervalovým spôsobom postupne od 12:30. Víťazné časy v 
jednotlivých kategóriách zodpovedali predpokladom, keď 
sa pohybovali v intervale 20 až 28 minút. Výkony 
pretekárov v jednotlivých kategóriách dávajú obraz o tom, 
ktorí pretekári by mohli byť nominovaní do národných 
výberov v jednotlivých kategóriách. Podujatie bolo 
ukončené vyhlásením výsledkov v športovo - rekreačnom 
zariadení Drienok v Mošovciach. 

Kvalifikácia o postup na Medzinárodné školské
majstrovstvá ISF v orientačnom behu

https://is.orienteering.sk/sites/default/files/competition_documents/2018/09/1456/1456_results_sk_1.pdf

https://is.orienteering.sk/sites/default/files/competition_documents/2018/09/1456/1456_results_sk_0.pdf

Jednotlivci: 

Družstvá:
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Aký nás čaká program v roku 2019?

Ďalšie informácie budú dostupné na web stránke v 
sekcii medzinárodné súťaže.

Takže Slovensko už drží v rukách pomyselnú štafetu 
organizátora MŠM ISF v cezpoľnom behu v roku 2020.

Novinkou v programe ISF bola Zimná Gymnaziáda. Vo 
francúzskom Grenoble si pripomenuli 50. výročie 
Zimných olympijských hier z roku 1968. Slovensko sa 
zapojilo v športoch - zjazdové a bežecké lyžovanie, biatlon 
a snowboad. Pódiové umiestnenie dosiahli snowboardisti, 
kde Samuel Šagát získal striebro v disciplíne cross. Štvrté 
miesto obsadili aj snowboardisti Gerat a Karolčíková. 
Najlepšou biatlonistkou bola Mária Remeňová (4.miesto).

Boli výpravy, ktoré mali vysoké ambície? „Aj v nastávajúcom školskom roku bude Slovenská 
asociácia športu na školách s podporou Ministerstva 
školstva vedy, výskumu a športu SR vysielať najlepšie 
školské kolektívy na Medzinárodné majstrovstvá ISF. 
Uskutočnia sa súťaže v basketbale (Grécko), futbale 
(Srbsko), orientačnom behu (Estónsko), plávaní (Bra-
zília), atletike (Chorvátsko) a novinkou bude Inclusive 
Game v Portugalsku.

Nie na všetky pripravované šampionáty pocestujú naše 
výpravy. Účasť sa bude konkretizovať postupne, podľa 
aktuálnych možností - finančných, bezpečnostných i 
výkonnostných, ale o tom budeme určite včas informovať. 
Pred tým nás čaká ešte šnúra kvalifikácií a hlavnými 
aktérmi budú naši školskí športovci“.

„Počas záverečného ceremoniálu som prevzala vlajku 
ISF ako usporiadateľ budúcich majstrovstiev sveta. Čaká 
nám veľa práce v nasledujúcich mesiacoch, ale verím, že 
slovenský školský šport bude prezentovať najlepšie ako 
vieme a na Slovensko budú účastníci dlho pozitívne 
spomínať ako to bolo po šampionáte v Liptovskom 
Mikuláši“.

„Všetky ich musia mať. Reprezentácia by mala byť 
pripravená vždy si siahnuť až na svoje dno. Oproti 
poslednému šampionátu si mierne štatisticky pohoršili 
futsalisti, keď zo 6.miesta (r. 2016) klesli chlapci 
Súkromného gymnázia Podbrezová o 2 priečky a obsadili 
konečné 8.miesto, ale ani zďaleka nemožno povedať, že 
dosiahnutý výsledok je zlý, skôr naopak. V roku 2016 sme 
sa najviac tešili so zlatých medailí basketbalistiek v súťaži 
3x3. V tomto roku to nebo víťazstvo, ale umiestnenie 
slovenských reprezentácií bolo výborné. Chlapci 
Gymnázia A. Vrábla Levice skončili na 4.mieste a 
dievčatá ŠG Košice na piatom. Konkurencia však z roka 
na rok rastie a v srbskom Belehrade sa to len potvrdilo a o 
dva roky tomu určite nebude inak“. 

Program medzinárodnej federácie prináša vždy 
nejaké novinky. Bolo tomu tak aj v roku 2018?
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Boli šampionáty ISF, v ktorých sa Slovensko nepred-
stavilo?

„Z programu ISF sme neobsadili bedminton (India), 
hádzanú (Qatar) a Gymnaziádu (Maroco). Samozrejme 
hlavnú úlohu zohráva balík peňazí, ktorý bol nesmierne 
malý a aj tie športy, ktoré boli na MŠM ISF vyslané museli 
byť dofinancované z viacerých iných zdrojov. V neposled-
nom rade je to však aj bezpečnosť v príslušnej krajiny, ale 
aj výsledky, či reprezentácia ako celok v predchádzajúcom 
období a s tým spojené aj postihy“.

„V školskom roku 2017/2018 vyslala Slovenská 
asociácia športu na školách ako člen Medzinárodnej 
organizácie školského športu (ISF) s podporou MŠVVaŠ 
SR na MŠM ISF športovcov v športoch - Zimná Gym-
naziáda (bežecké a zjazdové  lyžovanie, snowboard, 
biatlon), volejbal, futsal, stolný tenis, cezpoľný beh, 
basketbal 3x3 a Edukačné hry mládeže“. 

„Výsledky v tomto roku boli približne také, aké sme 
očakávali a s ktorými sme v celkovom hodnotení spokojní. 
Úroveň školských reprezentácií odzrkadľuje mnohé 
faktory, ktoré v krajine rezonujú. Teší nás, že i napriek 
problémom v slovenskom športe si  školský šport drží 
priečky vo svete nad priemerom a slovenskí školskí 
športovci sa v ňom nestratia. 

Ako hodnotíte Vy, ako skúsená organizátorka 
mnohých slovenských podujatí, organizačné zvlád-
nutie tých medzinárodných?

Ako sa školské družstvá a jednotlivci môžu pre-
bojovať na medzinárodné šampionáty?

„Účasť na medzinárodných súťažiach ISF si vybojovali 
prihlásené školy v kvalifikačných turnajoch a pretekoch. 
Takáto forma výberu našich najlepších družstiev či 
jednotlivcov sa osvedčila rokmi ako najlepšia a to nielen z 
pohľadu finančného, ale aj technického a organizačného 
zabezpečenia“. 

Krásny výsledok v podobe 4. miesta dosiahli stolné 
tenistky  slovenského národného výberu, keď len krôčik 

chýbal a stáli by na stupni víťazov s veľmocami ako sú 
Čína,  Čínsky Tchaj-pej, India. Veľmi výrazným výsledkom 
je v tomto športe aj 5.miesto školského tímu dievčat Gym. 
J.Hollého Trnava“. 

Aké boli výsledky našich školákov na medzinárod-
nom poli?

Najviac sme však boli zvedaví v roku 2018 na MŠM ISF 
v cezpoľnom behu, hlavne na organizačné zabezpečenie, 
keďže Slovensko bolo jedným zo žiadateľov o toto 
podujatie a čakali sme, čo preskočilo výborný návrh na 
slovenskú kandidatúru v Šamoríne. Nič výrazné po 
organizačnej stránke neprišlo a tu ani  výsledky slovenskej 
reprezentácie nepriniesli prekvapenie. V cezpoľnom behu 
je už tradične výborná konfrontácia našich pretekárov s 
medzinárodnou konkurenciou a zároveň príležitosť veľkej 
motivácie do budúcna. Pre našich bežcov hlavne preto, že 
o 2 roky sa tento šampionát bude konať na Slovensku“. 

„Ako TOP podujatie možno označiť MŠM vo futsale v 
Izraeli. Jedinečným podujatím, ktoré je trochu iného 
zamerania ako len športového sú Európske hry mládeže v 
Grécku. V tomto roku sa ho zúčastnila 10 členná slovenská 
výprava najlepších školských športovcov, ocenených v 
súťaži ŠKOLA ROKA. Do popredia sa tu dostáva 
olympizmus, vzdelávanie, priateľstvo a zmysel športu a 
ľudskosti. Veľmi vysokú úroveň mal aj šampionát vo 
volejbale v Brne. Náročnosť tohto kolektívneho športu 
zvládli výborne a kvalitu predviedli aj naše slovenské 
družstvá. Krásny volejbal hrali obe naše školské tímy.  
Viac sa  šťastena prikláňala k dievčatám zo ŠG Nitra, 
ktoré nakoniec skončili na 8. mieste a chlapcom patrila 
konečná  15 priečka. Z boja o prvú štvorku dievčatá  
vyradilo družstvo Srbska, ktoré sa napokon stalo víťazom 
šampionátu. Ak  porovnáme umiestnenie z posledného 
šampionátu, kde dievčatá obsadili 19.miesto (ŠG Nitra) je 
8. miesto  výrazný skok. 

NAŠI V ZAHRANIČÍNAŠI V ZAHRANIČÍ

Slovenské výpravy v zahraničí
Na účinkovanie slovenských školských výprav ako aj hodnotenie ich účinkovania v zahraničí sme sa spýtali 

generálneho sekretára Slovenskej asociácie športu na školách Mgr. Andrei Ristovej.
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Aký nás čaká program v roku 2019?
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francúzskom Grenoble si pripomenuli 50. výročie 
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a snowboad. Pódiové umiestnenie dosiahli snowboardisti, 
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zília), atletike (Chorvátsko) a novinkou bude Inclusive 
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výpravy. Účasť sa bude konkretizovať postupne, podľa 
aktuálnych možností - finančných, bezpečnostných i 
výkonnostných, ale o tom budeme určite včas informovať. 
Pred tým nás čaká ešte šnúra kvalifikácií a hlavnými 
aktérmi budú naši školskí športovci“.
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spomínať ako to bolo po šampionáte v Liptovskom 
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pripravená vždy si siahnuť až na svoje dno. Oproti 
poslednému šampionátu si mierne štatisticky pohoršili 
futsalisti, keď zo 6.miesta (r. 2016) klesli chlapci 
Súkromného gymnázia Podbrezová o 2 priečky a obsadili 
konečné 8.miesto, ale ani zďaleka nemožno povedať, že 
dosiahnutý výsledok je zlý, skôr naopak. V roku 2016 sme 
sa najviac tešili so zlatých medailí basketbalistiek v súťaži 
3x3. V tomto roku to nebo víťazstvo, ale umiestnenie 
slovenských reprezentácií bolo výborné. Chlapci 
Gymnázia A. Vrábla Levice skončili na 4.mieste a 
dievčatá ŠG Košice na piatom. Konkurencia však z roka 
na rok rastie a v srbskom Belehrade sa to len potvrdilo a o 
dva roky tomu určite nebude inak“. 

Program medzinárodnej federácie prináša vždy 
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NA OLYMPIJSKEJ VLNENA OLYMPIJSKEJ VLNE

Rozhodnutie o usporiadaní Zimnej Kalokagatie na Spiši 
nebolo náhodné. Domáci organizátori nie raz potvrdili 
svoje organizačné schopnosti pri zabezpečovaní celoslo-
venských podujatí v oblasti školského športu. Svoju úlohu 
zohrali aj výborné podmienky pre zimné športy v tomto 
regióne. Zimná Kalokagatia mala síce centrum v Spišskej 
Novej Vsi, no špecifiká zimných športov si vyžiadali 
zapojiť do organizovania takéhoto podujatia celý región. A 
tak bolo možné stretnúť mladých olympionikov aj v 
Kežmarku, na Mlynkoch - Bielych vodách a ďalších 
miestach tohto krásneho kúta Slovenska. Program Zimnej 

Kalokagatie sa postupne obohacoval. Pôvodné tri športy 
lyžovanie /bežecké i zjazdové/, hokej a rýchlokorčuľovanie 
na krátkej dráhe boli postupne rozšírené o biatlon a 
snowboard. Premiérove bude v roku 2019 na Štrbskom 
Plese ako ukážkový šport aj akrobatické lyžovanie. V duchu 
kalokagatie boli vyhlasované tiež kultúrne  súťaže. Pri 
prvom ročníku mala výtvarná a literárna súťaž tematické 
zameranie „Múdrejšie - krajšie - vtipnejšie“. Tématické 
zameranie nadchádzajúceho 9. ročníka kultúrnej časti 
Zimnej Kalokagatie bude určené do konca tohto kalen-
dárneho roka.

Grécke slovo kalokagatia vyjadruje antický ideál 
spojenia krásneho tela s ušľachtilým duchom. Rovnaké 
slovo si za názov pozoruhodného podujatia vybrali aj 
olympijskí nadšenci na čele s Antonom Javorkom, keď 
začiatkom deväťdesiatych rokov minulého storočia v 
Trnave rozbiehali olympiádu detí a mládeže, na ktorej sa 
prostredníctvom aktívneho športovania detí a mládeže, 
kombinovaného s vedomostnými a umeleckými súťažami s 
olympijskou tematikou v praxi presadzuje výchovný ideál 
harmonického rozvoja osobnosti.

Peter Chudý, člen prípravného výboru

Zorganizovanie aj zimnej časti Kalokagatie bolo 
splneným predsavzatím priateľov olympizmu. So súhlasom 
jej zakladateľa sa premiérový prvý ročník uskutočnil v 
Spišskej Novej Vsi (keď sa upustilo od pôvodného zámeru 
zorganizovať ju na Bezovci pri Piešťanoch). Úspešný 
priebeh jej prvého ročníka spôsobil, že na ďalšie roky sa 
metropola Spišu stala partnerom Trnavy, v ktorej sa 
pravidelne usporadúva od roku 1991 v párnych rokoch 
celoslovenská, a od roku 1996 dokonca medzinárodná 
Letná Kalokagatia. Zimná časť Kalokagatie  1998 (neskôr 
sa ujal termín Zimná Kalokagatia) sa uskutočnila v termíne 
18. až 20. februára 1998 a záštitu nad ňou prevzal predseda 
vlády Slovenskej republiky.

Vyhlasovateľom tohto najvýznamnejšieho zimného 
žiackeho športového podujatia na Slovensku je Minister-
stvo školstva, vedy, výskumu a športu SR, Slovenská 
asociácia športu na školách, Slovenský olympijský výbor a 
Kalokagatia na Slovensku. Organizátormi sú Slovenská 
asociácia športu na školách, o. z. Kalokagatia na Slovensku 
- Zimná Kalokagatia, športové zväzy SLA, SZB, SAS, 
Športový klub Štrba, ŠSDaM Poprad - Tatry, obec Štrba, ŠA 
FIS Štrbské Pleso, ZDŠ Štrba a ďalšie subjekty v regióne. 
Viac informácií je možné nájsť na stránke www.sass.sk.

Zimná Kalokagatia sa doteraz uskutočnila osemkrát - v 
rokoch 1998, 2001, 2003, 2005, 2007, 2010, 2015 a 2017. 
Na podujatí, ktoré sa v roku 2017 uskutočnilo na Štrbskom 
Plese sa zúčastnil rekordný počet súťažiacich detí z 96 škôl 
z celého Slovenska. 

Zimná KALOKAGATIA opäť na Štrbskom Plese
V športovom areáli FIS na Štrbskom Plese a na svahu Interski  v dňoch 12. až 13. marca 2019 uskutoční už 9. 

ročník Zimnej Kalokagatie, športových súťaží žiakov základných škôl z celého Slovenska. Prvých 7. ročníkov sa 
uskutočnilo v okolí Spišskej Novej Vsi, minulý 8. ročník tohto podujatia bol premiérovým vo Vysokých Tatrách a 
uskutočnil sa  na Štrbskom Plese. Súčasťou nadchádzajúceho 9. ročníka budú športové súťaže v behu na lyžiach, 
v zjazdovom lyžovaní, biatlone, snowboarde. Ukážkovým športom bude súťaž v akrobatickom lyžovaní. 
Súčasťou Zimnej Kalokagatie bude už tradične kultúrna, výtvarná a fotografická súťaž. Jej výsledky budú 
vyhlásené v Poľovníckom salóniku hotela Patria na Štrbskom Plese 13. marca 2019 o 11.00 hod.
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VZDELÁVANIEVZDELÁVANIE

Ďakujeme riaditeľovi školy Mgr. Jurajovi Pasovskému za 
ústretovosť a podporu tohto vzdelávania. 

Lektormi vzdelávania boli Peter Búšik, ktorý lektoroval 
športovú hru korfbal a Ivan Šturcel športové hry interkros a 
brännball. 

V dňoch 28. - 30. októbra 2018 sa v priestoroch ZŠ Sama 
Chalúpku v Prievidzi konalo kontinuálne vzdelávanie pre 
učiteľov základných a stredných škôl a vychovávateľov vo 

vzdelávacom programe „Základy netradičných športových hier 
korfbal, interkros, brännball v predmete telesná a športová 
výchova a vo voľnočasových aktivitách“. Vzdelávania sa 
zúčastnilo 31 účastníkov z celého Slovenska. Niektorých 
záujemcov sme žiaľ pre veľký záujem nemohli na vzdelávanie 
zaradiť. Pokračovanie pripravujeme na východe Slovenska v 
termíne 7.-9. jún 2019.

Počas troch dní získavali účastníci nové vedomosti a zručnosti, 
ktoré budú  môcť využívať vo svojej pedagogickej praxi. Sme 
radi, že sme mali možnosť vzdelávanie tento krát zorganizovať v 
Prievidzi. Dostali tak priestor noví učitelia telesnej a športovej 
výchovy a vychovávatelia najmä z Trenčianskeho kraja. 

Praktickými výstupmi ukončili účastníci trojdňový vzdelávací 
program.
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Spätná väzba je pre našu organizáciu dôležitá. Zaujímajú 
nás názory od účastníkov vzdelávania a preto sme im 
položili nasledovné otázky:

„Prinášajú pedagógom vzdelávacie aktivity SAŠŠ to, čo 
od nich očakávajú?“

„Ako sa Vám páčilo vzdelávanie na tému“: „Základy 
netradičných športových hier korfbal, interkros, 
brännball v predmete telesná a športová výchova a vo 
voľnočasových aktivitách?“ 

Mgr. Nikmonová, ZŠ, Sama Chalúpku 14, Prievidza
„Školenie bolo veľmi zaujímavé a prinieslo mi nové 

vedomosti o pohybových hrách. Veľmi ma zaujali a už ich 
používam aj na hodinách TŠV. Už som stihla niektoré hry 
vyskúšať na hodine TV a deťom sa veľmi páčia, sú nadšené. 
Ďakujem.

Mgr. Matej Lukáč, ZŠ Park Angelinum 8, Košice 

Akurát mi to ubehlo veľmi rýchlo, človek sa musí stále 
hnať. Spoznal som opäť zaujímavých kolegov. Ďakujem 
vám“ 

Mgr. Peter Vrteľ, ZŠ, Školská 15, Nitrianske Rudno

„Moja odozva je samozrejme pozitívna. Veľmi sa mi 
vzdelávanie páčilo, Získal som nové poznatky a skúsenosti.  
Tieto netradičné športy a aktivity sa budem snažiť využívať 
aj na hodinách TŠV. 

„Bolo to pre mňa inšpirujúce a veľmi prospešné. Veľmi 
chválim takéto vzdelávanie - malo pre mňa veľký zmysel, 
len by sa kompetentní mali zamyslieť, nakoľko si myslím, že 
vynaložené úsilie nie je adekvátne počtu získaných kreditov. 
Verím, že to nie je iba môj názor.“ 

Vzdelávanie zostáva jednou z priorít

Počet kreditov: 8

4. Základy netradičných športových hier korfbal, interkros, 
brännball v predmete telesná a športová výchova a vo 
voľnočasových aktivitách.

Miesto: Západ Slovenska

Počet kreditov: 8

Cieľová skupiny: učitelia ZŠ

3. Netradičné outdoorové aktivity v predmete TŠV a vo 
voľnočasových aktivitách.

Cieľová skupina: učitelia ZŠ a SŠ, vychovávatelia

1. Snowboardový výcvik v školskej telesnej a športovej 
výchove.

Počet kreditov: 8

Cieľová skupina: učitelia ZŠ a SŠ, vychovávatelia
Počet kreditov: 9

Miesto: Jasná

Termín: 07. - 09. jún 2019
Miesto: Východ Slovenska

Termín: 01. - 03. február 2019

2. Rozvoj pohybových schopností prostredníctvom XCX - 
cross country cross v školeskej telesnej a športovej výchove.

Cieľová skupiny: učitelia ZŠ a SŠ 

Miesto: Skalka pri Kremnici

Termín: 13. - 16. december 2018 Termín: 05. - 07. apríl 2019

SAŠŠ plánuje v blízkej dobe organizovať ďalšie kontinuálne vzdelávania:

Informácie o pripravovaných vzdelávacích aktivitách nájdete na stránkach: www.sass.sk v sekcii VZDELÁVANIE
ZAUJÍMA VÁS VIAC? Kontaktujte: Jana Valušková, valuskova@sass.sk



NA OLYMPIJSKEJ VLNENA OLYMPIJSKEJ VLNE

Rozhodnutie o usporiadaní Zimnej Kalokagatie na Spiši 
nebolo náhodné. Domáci organizátori nie raz potvrdili 
svoje organizačné schopnosti pri zabezpečovaní celoslo-
venských podujatí v oblasti školského športu. Svoju úlohu 
zohrali aj výborné podmienky pre zimné športy v tomto 
regióne. Zimná Kalokagatia mala síce centrum v Spišskej 
Novej Vsi, no špecifiká zimných športov si vyžiadali 
zapojiť do organizovania takéhoto podujatia celý región. A 
tak bolo možné stretnúť mladých olympionikov aj v 
Kežmarku, na Mlynkoch - Bielych vodách a ďalších 
miestach tohto krásneho kúta Slovenska. Program Zimnej 

Kalokagatie sa postupne obohacoval. Pôvodné tri športy 
lyžovanie /bežecké i zjazdové/, hokej a rýchlokorčuľovanie 
na krátkej dráhe boli postupne rozšírené o biatlon a 
snowboard. Premiérove bude v roku 2019 na Štrbskom 
Plese ako ukážkový šport aj akrobatické lyžovanie. V duchu 
kalokagatie boli vyhlasované tiež kultúrne  súťaže. Pri 
prvom ročníku mala výtvarná a literárna súťaž tematické 
zameranie „Múdrejšie - krajšie - vtipnejšie“. Tématické 
zameranie nadchádzajúceho 9. ročníka kultúrnej časti 
Zimnej Kalokagatie bude určené do konca tohto kalen-
dárneho roka.

Grécke slovo kalokagatia vyjadruje antický ideál 
spojenia krásneho tela s ušľachtilým duchom. Rovnaké 
slovo si za názov pozoruhodného podujatia vybrali aj 
olympijskí nadšenci na čele s Antonom Javorkom, keď 
začiatkom deväťdesiatych rokov minulého storočia v 
Trnave rozbiehali olympiádu detí a mládeže, na ktorej sa 
prostredníctvom aktívneho športovania detí a mládeže, 
kombinovaného s vedomostnými a umeleckými súťažami s 
olympijskou tematikou v praxi presadzuje výchovný ideál 
harmonického rozvoja osobnosti.

Peter Chudý, člen prípravného výboru

Zorganizovanie aj zimnej časti Kalokagatie bolo 
splneným predsavzatím priateľov olympizmu. So súhlasom 
jej zakladateľa sa premiérový prvý ročník uskutočnil v 
Spišskej Novej Vsi (keď sa upustilo od pôvodného zámeru 
zorganizovať ju na Bezovci pri Piešťanoch). Úspešný 
priebeh jej prvého ročníka spôsobil, že na ďalšie roky sa 
metropola Spišu stala partnerom Trnavy, v ktorej sa 
pravidelne usporadúva od roku 1991 v párnych rokoch 
celoslovenská, a od roku 1996 dokonca medzinárodná 
Letná Kalokagatia. Zimná časť Kalokagatie  1998 (neskôr 
sa ujal termín Zimná Kalokagatia) sa uskutočnila v termíne 
18. až 20. februára 1998 a záštitu nad ňou prevzal predseda 
vlády Slovenskej republiky.

Vyhlasovateľom tohto najvýznamnejšieho zimného 
žiackeho športového podujatia na Slovensku je Minister-
stvo školstva, vedy, výskumu a športu SR, Slovenská 
asociácia športu na školách, Slovenský olympijský výbor a 
Kalokagatia na Slovensku. Organizátormi sú Slovenská 
asociácia športu na školách, o. z. Kalokagatia na Slovensku 
- Zimná Kalokagatia, športové zväzy SLA, SZB, SAS, 
Športový klub Štrba, ŠSDaM Poprad - Tatry, obec Štrba, ŠA 
FIS Štrbské Pleso, ZDŠ Štrba a ďalšie subjekty v regióne. 
Viac informácií je možné nájsť na stránke www.sass.sk.

Zimná Kalokagatia sa doteraz uskutočnila osemkrát - v 
rokoch 1998, 2001, 2003, 2005, 2007, 2010, 2015 a 2017. 
Na podujatí, ktoré sa v roku 2017 uskutočnilo na Štrbskom 
Plese sa zúčastnil rekordný počet súťažiacich detí z 96 škôl 
z celého Slovenska. 

Zimná KALOKAGATIA opäť na Štrbskom Plese
V športovom areáli FIS na Štrbskom Plese a na svahu Interski  v dňoch 12. až 13. marca 2019 uskutoční už 9. 

ročník Zimnej Kalokagatie, športových súťaží žiakov základných škôl z celého Slovenska. Prvých 7. ročníkov sa 
uskutočnilo v okolí Spišskej Novej Vsi, minulý 8. ročník tohto podujatia bol premiérovým vo Vysokých Tatrách a 
uskutočnil sa  na Štrbskom Plese. Súčasťou nadchádzajúceho 9. ročníka budú športové súťaže v behu na lyžiach, 
v zjazdovom lyžovaní, biatlone, snowboarde. Ukážkovým športom bude súťaž v akrobatickom lyžovaní. 
Súčasťou Zimnej Kalokagatie bude už tradične kultúrna, výtvarná a fotografická súťaž. Jej výsledky budú 
vyhlásené v Poľovníckom salóniku hotela Patria na Štrbskom Plese 13. marca 2019 o 11.00 hod.
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Ďakujeme riaditeľovi školy Mgr. Jurajovi Pasovskému za 
ústretovosť a podporu tohto vzdelávania. 

Lektormi vzdelávania boli Peter Búšik, ktorý lektoroval 
športovú hru korfbal a Ivan Šturcel športové hry interkros a 
brännball. 

V dňoch 28. - 30. októbra 2018 sa v priestoroch ZŠ Sama 
Chalúpku v Prievidzi konalo kontinuálne vzdelávanie pre 
učiteľov základných a stredných škôl a vychovávateľov vo 

vzdelávacom programe „Základy netradičných športových hier 
korfbal, interkros, brännball v predmete telesná a športová 
výchova a vo voľnočasových aktivitách“. Vzdelávania sa 
zúčastnilo 31 účastníkov z celého Slovenska. Niektorých 
záujemcov sme žiaľ pre veľký záujem nemohli na vzdelávanie 
zaradiť. Pokračovanie pripravujeme na východe Slovenska v 
termíne 7.-9. jún 2019.

Počas troch dní získavali účastníci nové vedomosti a zručnosti, 
ktoré budú  môcť využívať vo svojej pedagogickej praxi. Sme 
radi, že sme mali možnosť vzdelávanie tento krát zorganizovať v 
Prievidzi. Dostali tak priestor noví učitelia telesnej a športovej 
výchovy a vychovávatelia najmä z Trenčianskeho kraja. 

Praktickými výstupmi ukončili účastníci trojdňový vzdelávací 
program.
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Z KAŽDÉHO ROŽKA TROŠKAZ KAŽDÉHO ROŽKA TROŠKA

TOKYO • Vydáva: Slovenská asociácia športu na školách a KALOKAGATIA na Slovensku

• Sadzba: Santal Trnava • MATERIÁL NEPREŠIEL JAZYKOVOU ÚPRAVOU! 

Na akademickej pôde boli pre žiakov stredných škôl 
pripravené prednášky a ukážky technológií, ktoré sa stále viac 
dostávajú do všetkých sfér nášho života, do ktorého patrí 
prirodzene aj pohyb a šport. 

Veríme, že náš cieľ - prepojiť technológie so športom - sa 
nám úspešne podaril. Chceli by sme sa aj touto cestou 
poďakovať všetkým, ktorí svojou prácou prispeli k naplneniu 
tohto cieľa.   

V  rámci iniciatívy Meet and Code, ktorej cieľom je 
predstaviť nové technológie  a kódovanie deťom a mladým 
ľuďom, sme spolu s Materiálovotechologickou fakultou v 
Trnave (18.októbra 2018) Slovenskej technickej 
univerzity v Bratislave vytvorili projekt TECHBALL, kto-
rý sa zameriava na prepojenie športu a technológii v praxi a 
na prezentáciu využitia technológii a ich výskumu. Grant, 
ktorý na vyhlásil TechSoup Slovensko sa podarilo pretaviť v 
reálnu prípravu workshopu pre školy.

Bloky workshopov, kde v rámci reprezentácie Ústavu 
výrobných technológií boli predstavené využitie 3D 
technológií pri výrobe futbalových predmetov, ale aj 
zameranie na samotný proces výroby prezentovaný 3D tlačou 
alebo rôznych technológií tvárnenia. Ústav materiálov 
prezentoval materiálovú časť komponentov s názornými 
ukážkami štruktúry používaných materiálov. Ústav apliko-

vanej informatiky, automatizácie a mechatroniky predstavil aj 
proces tvorby futbalových simulátorov a virtuálnu realitu v 
spojení s futbalom. 

Zber dát, ich vyhodnocovanie, 3D skenovanie, 3D mode-
lovanie, 3D tlačiarne, ILO robot, prednášky o priemyselnom 

inžinierstve a o škodlivých látkach v športe, športové aktivity, 
zaujímavé ceny a mnoho iného - to všetko mohli žiaci a 
žiačky nie len zažiť, ale aj vyskúšať na vlastnej koži.

EURÓPSKY TÝŽDEŇ ŠPORTU 

Slovenská asociácia športu na školách v tohto týždni 
pripravila medzištátny florbalový turnaj Slovensko vs. 
Česko, aj pri príležitosti 100.výročia založenia spoločnej 
republiky. Turnaj sa konal 27.9. v Nemšovej. 

Od 23. do 30. septembra sa aktívne zapájali školy, 
organizácie do Európskeho týždňa športu, aby podporili 
šport na Slovensku.

Následne od 28. - 30.9. sa v Prievidzi uskutočnilo vzde-
lávanie pre pedagógov v oblasti netradičných športových 
hier korfbal, interkros, brännball v predmete telesná a 
športová výchova a vo voľnočasových aktivitách.

Posledný septembrový týždeň patril pohybu a športu v 
rámci iniciatívy Európskeho týždňa športu, ktorú 
vyhlásila EK. Pod hlavičkou #BeActive, teda byť aktívny, 
sa ho pravidelne zúčastňujú milióny obyvateľov Európy. 
Na Slovensku tento rok organizátori pod hlavičkou 
#BeActive zaregistrovali 659 športových podujatí, čo je o 
vyše 60 športových podujatí viac, ako tomu bolo v roku 
2017. Vyvrcholením bolo podujatie #BeActive Night, 
ktoré sa súbežne konalo v 38 krajinách Európy. Na 
mladších i starších návštevníkov areálu FitCamp v 
bratislavskom Ružinove čakalo v sobotu večer množstvo 
pohybových aktivít, ako napríklad Yoga, Cross Fit, Kids 
Camp, Nordic walking či Hockey Challenge s Mirom La-
žom a Ľubom Višňovským. Spolu s tanečníkom a cho-
reografom Lacim Strikeom sa navyše Slovákom podarilo 

vytvoriť ustanovujúci rekord v tancovaní Floss dance.

Záver týždňa ešte patril kvalifikačnýcm pretekom v 
orientačnom behu v Mošovciach o postup na Medzi-
národné majstrovstvá ISF.

Technológie v športe - budúcnosť alebo realita?
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Spracovaná ročenka je stále „živý“ materiál a 
plánujeme ju doplniť napr. o poradie krajov, aktuálny 
prehľad rekordov (napr. v atletike). 

V prehľade sú zhrnuté  
všetky výjazdy slovenskej 
školskej reprezentácie, pre-
dovšetkým ich účinkovanie 

na medzinárodných školských majstrovstvách ISF, ale aj 
celý rad ďalších zaujímavostí. 

Stiahnuť si ju môžete na www.sass.sk.

V minulých dňoch uzrel 
svetlo sveta tradičný „Preh-
ľad výsledkov školských 
športových súťaží 2017/ 
2018“ - „ľudovo“ nazývaný 
„ROČENKA“. Ročenka 
prináša obraz finálových 
súbojov školských maj-
strovstiev Slovenska, ale aj 
najlepších jednotlivcov. 

Z KAŽDÉHO ROŽKA TROŠKAZ KAŽDÉHO ROŽKA TROŠKA

Chlapci - nar. 2006 a mladší - 1000 m, 60 m

NOVINKOU „Kalendára“ školských športových súťaží 
bude zaradenie súťaže „Hľadáme nových olympionikov“. 
Krajské kolá sa uskutočnia v rámci Školských majstrovstiev 
kraja (krajských kôl) v atletike ZŠ. V spolupráci so Slovenským 
atletickým zväzom reagujeme na požiadavku mnohých peda-
gógov a zabezpečujeme súčinnosť pri niektorých súťažiach, od 
ktorých očakávame zvýšenie kvality súťaží. Veríme, že 
spoločný program sa vydarí a prispeje k rozvoju atletiky.

Kategórie a dĺžka tratí:

Dievčatá -  nar. 2006 a mladšie - 600 m, 60 m
V krajských kolách môžu štartovať za každú školu 

maximálne 2 najlepší chlapci a 2 najlepšie dievčatá v každej 
disciplíne. Spravidla víťazi školských kôl.  

V krajských kolách bude vyhodnotená aj súťaž družstiev (do 
družstva sa započíta lepšie umiestnený chlapec a dievča v 
disciplíne 1000 m a 600 m) na základe súčtu umiestnení 
reprezentantov školy v kategórii chlapcov a dievčat. Zvíťazí 
školské družstvo s najnižším súčtom umiestnení, v prípade 
rovnosti bodov rozhodne o poradí lepšie individuálne 
umiestnenie. Ak aj po zohľadnení tohto kritéria rovnosť trvá, 
zvíťazí družstvo s nižším súčtom časov. 

Do celoslovenského finále postúpia prví traja pretekári a 
pretekárky.

Patróni súťaže sú Ján Volko (strieborný medailista halových 
majstrovstiev Európy v behu na 60 m a Matej Tóth  (majster 
sveta a Olympijský víťaz v chôdzi na 50 km). 

SPOLOČNE pre rozvoj a rozkvet atletiky

Nové diplomy z dielne SAŠŠ sú už druhý rok na 
stiahnutie na web stránke SAŠŠ. Nie všetci však o tom 
vedia a preto sme sa rozhodli opäť na túto možnosť 
upozorniť. Vytlačiť si ich môžu organizátori okresných i 
krajských kôl. Diplomy budú určite cennou pamiatkou v 
zbierke najlepších školských športovcov na Slovensku.

V SAŠŠ si uvedomujeme, že veci sa vyvíjajú a je 
potrebné, pre zachovanie atraktivity niektorých projektov, 
prísť s novými nápadmi, myšlienkami. Takto vnímame aj 
súťaž Školské dni športu a sme pripravení ju renovovať. Jej 
nový šat predstavíme v roku 2019.

K úspešným  aktivitám SAŠŠ patrí  dlhodobo projekt 
„ŠKOLSKÉ  DNI  ŠPORTU“.  Žiadne klišé, ale zaujímavá 
podoba napĺňania jedného z cieľov školského športu, 
ktorým je - získať čo najviac detí pre pravidelné športovanie 
a postupne v nich formovať  trvalý  vzťah  k tejto činnosti. 

Projekt MÔŽEBYŤ.SK je v súlade so strategickými 
cieľmi Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu 
Slovenskej republiky v oblasti športu a pohybových aktivít 
mládeže. Odbornými partnermi projektu sú sekcia štátnej 
starostlivosti o šport na Ministerstve školstva, vedy, 
výskumu a športu Slovenskej republiky, Národné športové 
centrum a Slovenská asociácia športu na školách. 

Komplexný multimediálny projekt popularizácie športu 
a pohybových aktivít pre deti a mládež MÔŽEBYŤ2 spúšťa 
celoslovenskú súťaž pre základné a stredné školy s názvom 
„ALL STAR SCHOOL“. 

„V našej škole sa hýbe každý, šport je cool a to už 
navždy!“

„Súťaž poskytuje bezplatný mediálny priestor všetkým 
školám Slovenska, aby mohli odprezentovať a spropagovať 
svoju športovú činnosť, úspechy a výsledky mladých 
športovcov, ako aj inovatívne postupy pedagógov pri 
zážitkovej forme práce s deťmi a mládežou v rámci 
pohybových aktivít. „ALL STAR SCHOOL“ prioritne 
nevyzdvihuje len nadpriemerne talentovaných športovcov, 
ale sleduje oveľa dôležitejšie poslanie - aby sa pravidelný 

pohyb stal prirodzenou súčasťou životného štýlu čo 
najväčšej skupiny detí a mládeže na Slovensku a to bez 
ohľadu na ich športovú a pohybovú zdatnosť. Okrem 
rodičov sú to práve „neviditeľní hrdinovia“ - teda učitelia, 
tréneri a pracovníci s mládežou, na ktorých pleciach stojí 
táto veľká výzva,“ prezrádza koordinátor projektu, Ing. 
Martin Michalica z občianskeho združenia Šedý medveď. 

V súťaži „ALL STAR SCHOOL“ preto nie je 
rozhodujúce - koľko rekordérov a šampiónov školu 
navštevuje, ale koľko žiakov sa pravidelne hýbe a len tak 
pre radosť si aj zašportuje. A práve školy, ktoré najviac žijú 
pohybom a športom, si zaslúžia našu pozornosť a mali by 
ísť pozitívnym príkladom ostatným.  Na víťazov aj 
samotných hlasujúcich čaká viacero atraktívnych cien. Tri 
školy, ktoré najviac žijú pohybom a športom získajú street 
workoutové ihriská. Viac informácií o súťaži nájdete na 
www.mozebyt.sk/all-star-school/.

„ALL STAR SCHOOL“ hľadá školy, ktoré najviac žijú pohybom a športom

Zaujímavé čítanie
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Na akademickej pôde boli pre žiakov stredných škôl 
pripravené prednášky a ukážky technológií, ktoré sa stále viac 
dostávajú do všetkých sfér nášho života, do ktorého patrí 
prirodzene aj pohyb a šport. 

Veríme, že náš cieľ - prepojiť technológie so športom - sa 
nám úspešne podaril. Chceli by sme sa aj touto cestou 
poďakovať všetkým, ktorí svojou prácou prispeli k naplneniu 
tohto cieľa.   

V  rámci iniciatívy Meet and Code, ktorej cieľom je 
predstaviť nové technológie  a kódovanie deťom a mladým 
ľuďom, sme spolu s Materiálovotechologickou fakultou v 
Trnave (18.októbra 2018) Slovenskej technickej 
univerzity v Bratislave vytvorili projekt TECHBALL, kto-
rý sa zameriava na prepojenie športu a technológii v praxi a 
na prezentáciu využitia technológii a ich výskumu. Grant, 
ktorý na vyhlásil TechSoup Slovensko sa podarilo pretaviť v 
reálnu prípravu workshopu pre školy.

Bloky workshopov, kde v rámci reprezentácie Ústavu 
výrobných technológií boli predstavené využitie 3D 
technológií pri výrobe futbalových predmetov, ale aj 
zameranie na samotný proces výroby prezentovaný 3D tlačou 
alebo rôznych technológií tvárnenia. Ústav materiálov 
prezentoval materiálovú časť komponentov s názornými 
ukážkami štruktúry používaných materiálov. Ústav apliko-

vanej informatiky, automatizácie a mechatroniky predstavil aj 
proces tvorby futbalových simulátorov a virtuálnu realitu v 
spojení s futbalom. 

Zber dát, ich vyhodnocovanie, 3D skenovanie, 3D mode-
lovanie, 3D tlačiarne, ILO robot, prednášky o priemyselnom 

inžinierstve a o škodlivých látkach v športe, športové aktivity, 
zaujímavé ceny a mnoho iného - to všetko mohli žiaci a 
žiačky nie len zažiť, ale aj vyskúšať na vlastnej koži.

EURÓPSKY TÝŽDEŇ ŠPORTU 

Slovenská asociácia športu na školách v tohto týždni 
pripravila medzištátny florbalový turnaj Slovensko vs. 
Česko, aj pri príležitosti 100.výročia založenia spoločnej 
republiky. Turnaj sa konal 27.9. v Nemšovej. 

Od 23. do 30. septembra sa aktívne zapájali školy, 
organizácie do Európskeho týždňa športu, aby podporili 
šport na Slovensku.

Následne od 28. - 30.9. sa v Prievidzi uskutočnilo vzde-
lávanie pre pedagógov v oblasti netradičných športových 
hier korfbal, interkros, brännball v predmete telesná a 
športová výchova a vo voľnočasových aktivitách.

Posledný septembrový týždeň patril pohybu a športu v 
rámci iniciatívy Európskeho týždňa športu, ktorú 
vyhlásila EK. Pod hlavičkou #BeActive, teda byť aktívny, 
sa ho pravidelne zúčastňujú milióny obyvateľov Európy. 
Na Slovensku tento rok organizátori pod hlavičkou 
#BeActive zaregistrovali 659 športových podujatí, čo je o 
vyše 60 športových podujatí viac, ako tomu bolo v roku 
2017. Vyvrcholením bolo podujatie #BeActive Night, 
ktoré sa súbežne konalo v 38 krajinách Európy. Na 
mladších i starších návštevníkov areálu FitCamp v 
bratislavskom Ružinove čakalo v sobotu večer množstvo 
pohybových aktivít, ako napríklad Yoga, Cross Fit, Kids 
Camp, Nordic walking či Hockey Challenge s Mirom La-
žom a Ľubom Višňovským. Spolu s tanečníkom a cho-
reografom Lacim Strikeom sa navyše Slovákom podarilo 

vytvoriť ustanovujúci rekord v tancovaní Floss dance.

Záver týždňa ešte patril kvalifikačnýcm pretekom v 
orientačnom behu v Mošovciach o postup na Medzi-
národné majstrovstvá ISF.

Technológie v športe - budúcnosť alebo realita?
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Spracovaná ročenka je stále „živý“ materiál a 
plánujeme ju doplniť napr. o poradie krajov, aktuálny 
prehľad rekordov (napr. v atletike). 

V prehľade sú zhrnuté  
všetky výjazdy slovenskej 
školskej reprezentácie, pre-
dovšetkým ich účinkovanie 

na medzinárodných školských majstrovstvách ISF, ale aj 
celý rad ďalších zaujímavostí. 

Stiahnuť si ju môžete na www.sass.sk.

V minulých dňoch uzrel 
svetlo sveta tradičný „Preh-
ľad výsledkov školských 
športových súťaží 2017/ 
2018“ - „ľudovo“ nazývaný 
„ROČENKA“. Ročenka 
prináša obraz finálových 
súbojov školských maj-
strovstiev Slovenska, ale aj 
najlepších jednotlivcov. 

Z KAŽDÉHO ROŽKA TROŠKAZ KAŽDÉHO ROŽKA TROŠKA

Chlapci - nar. 2006 a mladší - 1000 m, 60 m

NOVINKOU „Kalendára“ školských športových súťaží 
bude zaradenie súťaže „Hľadáme nových olympionikov“. 
Krajské kolá sa uskutočnia v rámci Školských majstrovstiev 
kraja (krajských kôl) v atletike ZŠ. V spolupráci so Slovenským 
atletickým zväzom reagujeme na požiadavku mnohých peda-
gógov a zabezpečujeme súčinnosť pri niektorých súťažiach, od 
ktorých očakávame zvýšenie kvality súťaží. Veríme, že 
spoločný program sa vydarí a prispeje k rozvoju atletiky.

Kategórie a dĺžka tratí:

Dievčatá -  nar. 2006 a mladšie - 600 m, 60 m
V krajských kolách môžu štartovať za každú školu 

maximálne 2 najlepší chlapci a 2 najlepšie dievčatá v každej 
disciplíne. Spravidla víťazi školských kôl.  

V krajských kolách bude vyhodnotená aj súťaž družstiev (do 
družstva sa započíta lepšie umiestnený chlapec a dievča v 
disciplíne 1000 m a 600 m) na základe súčtu umiestnení 
reprezentantov školy v kategórii chlapcov a dievčat. Zvíťazí 
školské družstvo s najnižším súčtom umiestnení, v prípade 
rovnosti bodov rozhodne o poradí lepšie individuálne 
umiestnenie. Ak aj po zohľadnení tohto kritéria rovnosť trvá, 
zvíťazí družstvo s nižším súčtom časov. 

Do celoslovenského finále postúpia prví traja pretekári a 
pretekárky.

Patróni súťaže sú Ján Volko (strieborný medailista halových 
majstrovstiev Európy v behu na 60 m a Matej Tóth  (majster 
sveta a Olympijský víťaz v chôdzi na 50 km). 

SPOLOČNE pre rozvoj a rozkvet atletiky

Nové diplomy z dielne SAŠŠ sú už druhý rok na 
stiahnutie na web stránke SAŠŠ. Nie všetci však o tom 
vedia a preto sme sa rozhodli opäť na túto možnosť 
upozorniť. Vytlačiť si ich môžu organizátori okresných i 
krajských kôl. Diplomy budú určite cennou pamiatkou v 
zbierke najlepších školských športovcov na Slovensku.

V SAŠŠ si uvedomujeme, že veci sa vyvíjajú a je 
potrebné, pre zachovanie atraktivity niektorých projektov, 
prísť s novými nápadmi, myšlienkami. Takto vnímame aj 
súťaž Školské dni športu a sme pripravení ju renovovať. Jej 
nový šat predstavíme v roku 2019.

K úspešným  aktivitám SAŠŠ patrí  dlhodobo projekt 
„ŠKOLSKÉ  DNI  ŠPORTU“.  Žiadne klišé, ale zaujímavá 
podoba napĺňania jedného z cieľov školského športu, 
ktorým je - získať čo najviac detí pre pravidelné športovanie 
a postupne v nich formovať  trvalý  vzťah  k tejto činnosti. 

Projekt MÔŽEBYŤ.SK je v súlade so strategickými 
cieľmi Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu 
Slovenskej republiky v oblasti športu a pohybových aktivít 
mládeže. Odbornými partnermi projektu sú sekcia štátnej 
starostlivosti o šport na Ministerstve školstva, vedy, 
výskumu a športu Slovenskej republiky, Národné športové 
centrum a Slovenská asociácia športu na školách. 

Komplexný multimediálny projekt popularizácie športu 
a pohybových aktivít pre deti a mládež MÔŽEBYŤ2 spúšťa 
celoslovenskú súťaž pre základné a stredné školy s názvom 
„ALL STAR SCHOOL“. 

„V našej škole sa hýbe každý, šport je cool a to už 
navždy!“

„Súťaž poskytuje bezplatný mediálny priestor všetkým 
školám Slovenska, aby mohli odprezentovať a spropagovať 
svoju športovú činnosť, úspechy a výsledky mladých 
športovcov, ako aj inovatívne postupy pedagógov pri 
zážitkovej forme práce s deťmi a mládežou v rámci 
pohybových aktivít. „ALL STAR SCHOOL“ prioritne 
nevyzdvihuje len nadpriemerne talentovaných športovcov, 
ale sleduje oveľa dôležitejšie poslanie - aby sa pravidelný 

pohyb stal prirodzenou súčasťou životného štýlu čo 
najväčšej skupiny detí a mládeže na Slovensku a to bez 
ohľadu na ich športovú a pohybovú zdatnosť. Okrem 
rodičov sú to práve „neviditeľní hrdinovia“ - teda učitelia, 
tréneri a pracovníci s mládežou, na ktorých pleciach stojí 
táto veľká výzva,“ prezrádza koordinátor projektu, Ing. 
Martin Michalica z občianskeho združenia Šedý medveď. 

V súťaži „ALL STAR SCHOOL“ preto nie je 
rozhodujúce - koľko rekordérov a šampiónov školu 
navštevuje, ale koľko žiakov sa pravidelne hýbe a len tak 
pre radosť si aj zašportuje. A práve školy, ktoré najviac žijú 
pohybom a športom, si zaslúžia našu pozornosť a mali by 
ísť pozitívnym príkladom ostatným.  Na víťazov aj 
samotných hlasujúcich čaká viacero atraktívnych cien. Tri 
školy, ktoré najviac žijú pohybom a športom získajú street 
workoutové ihriská. Viac informácií o súťaži nájdete na 
www.mozebyt.sk/all-star-school/.

„ALL STAR SCHOOL“ hľadá školy, ktoré najviac žijú pohybom a športom
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